
Pagal Dievo kū-
rybos planą tėvas
ir motina vaikų
ugdyme užima tokią svarbią vietą, kad niekas ir niekada negali pakeisti jų išmintingos
meilės vaikams, nes jos kamienu iš Šventojo Rašto šaknų sruvena visapusiško gyveni-
mo syvai. – 2 psl.

Permainų 
vėjai PLC
Po ilgų karantino mėnesių kitą savaitę du-
ris vėl atvers Pasaulio lietuvių centras. At-
vers pasikeitęs – ne tik pasipuošęs nau-
ju kryžiumi, bet ir vadovavimo darbų
naštą perėmus naujai direktorei.

– 4 psl. 
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laikraštis lietuviams
leidžiamas nuo 1909 metų

„Gėdinga, kad aukšto ran-
go valdžios pareigūnų poli-
tinės atsakomybės kartelę
nuleidome iki visiško dug-
no. Atseit, visi veiksmai,
kurie nebaudžiami sodinimu
už grotų, yra teisingi ir tei-
sėti”, – kalbėjo G. Nausėda.

– 10 psl. 

Prezidentas G. Nausėda per pirmąjį
metinį pranešimą pareiškė, kad
valdžios pareigūnų politinės
atsakomybės kartelė Lietuvoje
nuleista iki visiško dugno.

Mielus
skaitytojus

sveikiname su

Tėvo
diena!

Stanley Balzekas, Jr. 
1924.10. 08 – 2020. 06. 18
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G A N Y T O J O  Ž O D I S

sėkmės, kaip tuo metu ją suprato  žmo-
nės, stoka. Visi jie buvo atmesti pra-
našai, visi patyrė pasipriešinimą žmo-
nių, kurie turėjo juos priimti ir gerb-
ti. 

Pavyzdžiui, apaštalo Pauliaus kaip
pagonių apaštalo tarnystę men kino
kiti misionieriai, kaltindami Paulių,
kad skelbia Evangeliją pagonims ne-
siedamas jos su žydų įstatymais. Jie
buvo nusiteikę prieš Paulių. Jie pa-
lankiai vertino Pauliaus laiš kus, tačiau
sakė, kad jis kaip asmenybė nėra žavus
ir iškalbus. Paulius, gir dėdamas kal-
tinimus, nesigynė ir nevardijo savo
nuopelnų, o kalbėjo apie savo silpnumą
– dyglį kūne, ku ris neduoda jam ra-
mybės. Kas tai be būtų, Paulius kentė-
jo ir meldėsi, kad Dievas pašalintų šį
trukdį. Atsaky mas, kurį jis gavo mal-
doje buvo labai aiškus: Gana tau mano
malonės, nes mano galybė geriausiai pa-
sireiškia silpnume”. Paulius suprato,
kad jam kaip apaštalui labiausiai se-
kasi tada, kai jis pasitiki Dievu, patiki
jam savo gyvenimą ir veiklą. „Džiau-
giuosi tad silpnumu, paniekinimais, bė-
domis, persekiojimais ir priespauda dėl
Kris taus, nes, būdamas silpnas, esu ga-
lingas”, – rašė Paulius.

Ištrauka iš Mato Evangelijos vaiz-

 duoja Jėzų tuo laikotarpiu, kai garsas
apie jį jau buvo plačiai paskli dęs tarp
žmonių. Jis autoritetingai mo ko: „Ne-
bijokite tų, kurie žudo kū ną, bet negali
užmušti sielos. Verčiau bijokite to, ku-
ris gali pražudyti ir sie lą, ir kūną pra-
gare.” Matas vaizduoja Jėzų kaip sėk-
mingai gydantį žmones, išmintingą
mokytoją, kaip galintį įsa kyti gam-
tai, demonams, gydyti ligas ir prikelti
mirusius. Bet, kai jis grįžta į savo na-
mus ir, užėjęs į Naza reto sinagogą ima
mokyti, pradžioje susižavėję, žmonės
atstumia Jėzų.  „Argi jis ne dailidė, ne
Marijos sū nus, Jokūbo, Jozės, Judo ir
Simono brolis?! Argi jo seserys negy-
vena čia, pas mus?! Ir jie piktinosi
juo”. Jie manė, kad viską žino apie Jėzų
ir jo šeimą, nors iš tiesų jie mažai te-
išmanė apie jį ir jo kaip Dievo kara-
lystės pranašo misiją.

Taigi, Jėzus yra vienas iš daugybės
asmenybių, kurio sėkmė turėtų būti
vertinama ne pagal tai, kokią pa dėtį už-
ėmė visuomenėje, įgytą turtą ar gerą
vardą, bet pagal tai, kiek jis buvo išti-
kimas dieviškajam pašauki mui: Mano
maistas, vykdyti dangiškojo Tėvo valią
– kalbėjo Jėzus. O šiandien girdime jį
sakant: Kas išpažins mane žmonių aki-
vaizdoje, ir aš jį išpažinsiu savo dan-

KUN. VYTAUTAS SADAUSKAS

Kokį�žmogų�laikome�sėkmingu?�Įpras-
ta�manyti,�kad�sėkmę�lemia�pres�tižinė
profesija,�įgyti�turtai,�užimama�padėtis
visuomenėje.�O�sėkmin�giausi�yra�tie,�ku-
rie�turi�visus�šiuos�tris�dalykus.�Tačiau
mūsų�pa�tirtis�sako,�kad�profesija,�pini-
gai,�pa�dėtis�visuomenėje�jokiu�būdu�ne-
ga�rantuoja�laimės�ir�vidinės�ramybės.
Ne�retai�nutinka�netgi�priešingai:�gir�di-
me�apie�žymius�aktorius,�muzikus,�ku-
rie,� atrodo,� viską� gyvenime� yra� pa-
�siekę,�tačiau�nebematydami�prasmės,
pasitraukia�iš�gyvenimo.�Be�to,�savi�žu-
dybių�skaičius�išsivysčiusiose�Va�karų�ša-
lyse,�tokiose�kaip�JAV,�Norve�gija,�Danija,
Austrija�yra�žymiai�di�desnis�nei,�pvz.�Ke-
nijoje,�Malyje,�Ni�ge�rijoje,�Pakistane�ar
kitose�Afrikos�ir�Azijos�šalyse.�Kodėl�taip
yra?�Gal�sėkmingo�gyvenimo�formulę
lemia�kiti�dalykai? 

Peržvelkime šios dienos skaiti nius.
Juose mums kalba Jeremijas, Pau-
lius ir Jėzus. Jie yra ryškiausi

Šventojo Rašto veikėjai. Visi jie buvo
Dievo siųsti. Tačiau visus juos vienija

Visi norime būti sėkmingi. Šį troškimą pakursto žiniasklaida

giškojo Tėvo akivaizdoje.
Kaip mes siekiame būti sėkmin-

gais? Kaip reaguojame į žmonių prie-
 šiškumą? Šventojo Rašto personažai –
Jeremijo, Pauliaus ir Jėzaus gyvenimo
pavyzdžiai mus moko, ką reiškia sėk-
mė Dievo akyse. Tai būti ištikimu savo
pašaukimui iki galo.
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Kad būtume geresni…
Trumpas skaitinys tėvas

KUN. VYTENIS VAŠKELIS

Minint Tėvo dieną, verta ypač tėveliams atlikti nors

trumpą šeimos santykių retrospektyvą. Gal ši

iliustracija „užkabins” kurio nors tėvo širdį…

Vienas tėtis apsvarstė savo bendrystę su sūneliu ir
kreipėsi į jį: „Sūnau, ar pameni, kai kartą pavakare nedrą-
siai pravėrei mano kambario duris ir stabtelėjai. Žvelgei
įskaudintu, liūdnu žvilgsniu. Man nepatiko, kad sutrukdei,
tad piktai mestelėjau: ‘Ko nori?’ Nieko nesakęs, pribėgai
artyn, apsivijai rankytėmis mano kaklą ir stipriai prisiglau-
dei. Pabučiavai mane su tokia meile, kurią tavo širdyje galėjo uždegti tik pats Dievas: su meile, kuri neišblėsta
net tada, kai į ją neatsakoma.

Paskui atsitraukęs nubildėjai laiptais žemyn. Laikraštis išslydo man iš rankų, širdį užplūdo nerimas. Kas gi
darosi su manimi? Ieškau priekabių, kaltinu, rėkiu, ir tai vien dėl to, kad tu – vaikas, o ne suaugęs? Daugiau taip
nesielgsiu, mano sūnau. Klūpau prie tavo lovos, nes man gėda. Priimk mano atsiprašymą ir varganą bandymą
ištaisyti klaidas. Žinau, kad tu nesuprastum šių dalykų, jei imčiau apie tai kalbėti tau prabudus. Tačiau nuo ryto-
jaus būsiu kitoks tėtis. Tapsiu tavo draugu, kentėsiu, kai tu kentėsi, juoksiuos, kai tu juoksiesi, prikąsiu liežuvį,
kai norėsis leptelti atšiaurų žodį… Vakar sėdėjai padėjęs galvą ant mamos peties. Per daug iš tavęs reikalavau,
per daug.”



32020 BIRŽELIO 20 D., ŠEŠTADIENISDRAUGAS

ARŪNAS GEČAS

Masinių�antirasistinių�demonstracijų�banga�Amerikoje
pamažu�slopsta,�nors�atskirose�valstijose�vis�dar�tę-
siasi�seni�ir�plyksteli�naujų�protestų.�Prisiminkime,�kaip
daugelis�„taikių�protestuotojų”�grafitti�užrašais�ir�gais-
rais�bei�išplėštomis�parduotuvėmis�nužymėjo�savo�ke-
lius.�Siurrealizmas�nervingai�rūko�kampe,�stebėdamas
visą�tą�laisvės�ir�demokratijos�išraišką.

Neatmetama, kad tie, kurie suinteresuoti visus
šiuos neramumus  globoti ir skatinti, greitai gali
prarasti įtaką. Tuomet procesai gali tapti ne-

kontroliuojami. Ir vėl klausimas: kam visa tai nau-
dinga? Jei pažiūrėtume į JAV žemėlapį ir pažymė-
tume tas vietoves, kur „protestuotojai” pasireiškė,
degindami, plėšikaudami, darydami netvarką ir
pan., tai galima pamatyti dėsningumą – beveik visur
tose valstijose valdžioje yra demokratai. Aš nei už bal-
tus, nei už raudonus, nes turėčiau klausimų ir de-
mokratams, ir respublikonams. 

Bet situaciją reikia kontroliuoti, nes jau ir taip
Covid-19 pandemija, ekonomiką nusmukdė 7,9  pro-
cento, pasaulio šalys kaip sraigės susitraukė į savo
kiautus – visos jos baimingai laukia ekonominės kri-
zės padarinių. Tad demokratai (Seattle, kur protes-
tuotojai paskelbė ,,autonomiją” irgi valdžioje yra de-
mokratai), laikydami surištas policijos rankas, gali
greit VISIŠKAI nebekontroliuoti situacijos.

Na, baigsis maistas sandėliuose, parduotuvėse,
kurios yra užgrobtoje Seattlo teritorijoje, tuomet –
kas toliau? Naujieji revoliucionieriai eis privatizuoti
kitų teritorijų? 

Mažų verslų ar namų savininkai, kaip taisyklė,
turi ginklų. Atsakymas aiškus, kuo gali visa  tai baig-
tis.

Dar 1791 metais į JAV priimtą Teisių bilį – de-
šimties pagrindinių šalies konstitucijos pataisų rin-
kinį – buvo įtraukta nuostata, kad „tinkamai tvar-
koma milicija yra būtina laisvos valstybės saugumui,
todėl piliečių teisė turėti ir nešioti ginklą negali būti
varžoma”. Dėl šio sakinio jau daugiau nei 200 metų
tęsiasi įnirtingi JAV teisininkų, politikų, įtakingų lo-
bistų bei paprastų piliečių ginčai.

Nieko panašaus nerastume nei Lietuvos, nei dau-
gumos kitų pasaulio valstybių pagrindiniuose įsta-
tymuose. Europoje šia prasme išsiskiria Šveicarija,
kurios gynyba nuo vėlyvųjų viduramžių remiasi
ginkluotų piliečių armija, o dauguma suaugusių
vyrų, baigusių karinius apmokymus, namuose lai-
ko jiems išduotus automatinius ginklus – to nėra net-
gi JAV.

Antroji JAV konstitucijos pataisa atsirado tam,
kad būtų užtikrinta šalies piliečių galimybė savo jė-
gomis, susibūrus į ginkluotų savanorių būrius, ap-
siginti nuo užsienio agresorių ar vietinės tironijos.
Tačiau laikai pasikeitė, ir dabar sunku įsivaizduo-
ti, kad JAV likimą galėtų nulemti lengvai ginkluota,
nedisciplinuota policija. Nemažai amerikiečių iki šiol
laikosi požiūrio, kad turėti ginklų – ne tik jų teisė,
bet ir pareiga. Laisvės laikyti ginklus šalininkai ti-
kina, jog kiekvienas žmogus pirmiausia atsakingas
už savo bei savo artimųjų saugumą, o jį, esą, galima
užsitikrinti, tik apsirūpinus pagarbą keliančiu gink-
lų arsenalu.

Oponentai dažniausiai atsako, kad kuo dau-
giau ginklų sukaupta paprastų žmonių rankose ir
kuo labiau šlovinama jų griaunamoji galia, tuo di-
desnė grėsmė, jog šie ginklai bus panaudoti ne tik sa-
vigynai. Jų teigimu, dabartinių ginklų kontrolės prie-
monių, tokių kaip pirkėjo biografijos tikrinimas duo-
menų bazėse, akivaizdžiai neužtenka – mirtini gink-
lai ir toliau laisvai patenka į sutrikusių ir gyvenimu
nusivylusių žmonių ar tiesiog bepročių rankas.
„Foreign Policy” rašo, kad JAV gyventojų rankose su-
kaupta nuo 35 iki 50 proc. viso pasaulio civilių lai-
komų šaunamųjų ginklų.

Štai ir dabar, Amerikoje prasidėjus masinėms de-
monstracijoms ir protestams, ginklų pardavimas iš-
augo 97 procentais. Daugelis gyventojų yra pasiruošę
gintis patys, matydami, kad valdžios atstovų (daž-
niausiai demokratų) dėka policija yra bejėgė. Nes
žmogus, kuris dirba, vysto savo verslą, dėl to atsisako

atostogų, kuris visą gyvenimą kuria gerovę sau ir
savo artimiesiems, grėsmės atveju tikrai gins savo
šeimą ir turtą, jeigu nesulauks saugumo iš valdžios
atstovų.

Tad nenuostabu, kad valstijose prasideda poli-
ciją palaikantys judėjimai. Reikalaujama jai ne-
trukdyti dirbti užtikrinant tvarką bei saugumą. Ži-
noma, policijos atstovų agresijos niekas – nei vi-
suomenė, nei valdžia – netoleruoja, bet tų atvejų ne-
reikia suvesti į mintį, kad tai yra sisteminga. Tokie
pareiškimai apie blogai dirbančią, prieš afroame-
rikiečius nusiteikusią  policiją – tai manipuliacija
žmonių emocijomis ir kartu kažkieno bandymas  įgy-
vendinti politines ambicijas, siekiant gauti naudos
iš tokių visuomenės saugumui pavojingų situacijų. 

Kaip kreivų veidrodžių karalystėje: turiu min-
tyje George Floyd – nereikia iš jo daryti didvyrio, ly-
ginti su Angela Davis ar Martin Liuter King. Tink-
lalapio „The New York Post” duomenimis, G. Floy-
das 2009 m. buvo pasodintas į kalėjimą dėl užpuoli-
mo ir vagystės, o dar prieš tai baustas dėl daugybės
nusikaltimų – nuo ginkluotų vagysčių iki dispona-
vimo narkotikais. Paskutinis jo ginkluotas apiplė-
šimas iš viso yra sunkiai suvokiamas – įrėmęs
ginklą nėščiai moteriškei į pilvą, ją apiplėšė. Žino-
ma, šio žmogaus  mirtis yra nereikalinga ir skaus-
minga artimiesiems, bet indulgencijos jam, kaip as-
menybei, suteikti tikrai nereikia.

Birželio 13-ąją kilo riaušės Atlantoje (Georgia
valstija). Bandant areštuoti, policijos buvo nušautas
juodaodis, 27 metų Reyshard Brooks. Prieš tai poli-
cijai pranešta, kad prie ,,Wendy’s” restorano kažkas,
pažeisdamas tvarką, neteisingai pastatė automobi-
lį ir miega. Atvykę pareigūnai prisibeldė, prižadi-
no vairuotoją, kuris buvo neblaivus. Po atliktų pro-
cedūrų vairuotojui buvo pranešta, kad jis areštuo-
jamas.

Bandant tai padaryti, R. Brooks pasipriešino,
grumtynių metu ištraukė iš policininko elektros
šoko įtaisą ir bandė pabėgti, vėliau šį įtaisą nukreipė
į pareigūną. Policininkas, remdamasis tarnybinio
protokolo nuostata, panaudojo šaunamąjį ginklą...
Tuoj susirinko protestuotojai kurie sudegino ,,Wen-
dy’s” restoraną. Paradoksas šioje situacijoje dar tai,
kad greitojo maitinimo restoranas ,,Wendy’s” dar bir-
želio 4-ą pareiškė, kad palaiko protesto judėjimą
,,Black Lives Matter”. Jie apie tai pranešė Twitter pa-
skyroje ir pažadėjo paaukoti pinigų protestuotojams,
o  ,,protestuotojai” sudegino ,,Wen dy’s” tinklo res-
toraną paprasčiausiai vien už tai, kad šalia žuvo af-
roamerikietis.

Įvykyje dalyvavę policininkai nušalinti nuo
darbo, policijos šefas atsistatydino, 36 asmenys, su-
kėlę neramumus ir sudeginę ,,Wendy’s” restoraną,
areštuoti, I-75 greitkelis, kuris eina per šešias vals-
tijas, buvo ,,taikių protestuotojų” užblokuotas. 

Kai kurias  paskutiniuoju metu socialiniuose
tinkluose nuskambėjusias  idėjas verta palaikyti, tai
mano subjektyvi nuomonė. Pvz., kad reikalinga po-
licijos reforma. Na, būtų pabėgęs  tas neblaivus  Reys-
hard Brooks  Atlan toje – juk tai tikrai ne pati di-
džiausia  blogybė. Asmens duomenys yra, automo-

 bilis yra, iškviesta tarnyba nutemptų automobilį, po-
licija atvyktų pas išsiblaiviusį  pilietį, tas jau nebėgtų
ir nesipriešintų, nuvežtų jį į kalėjimą, teisme pa-
skirtų  baudą už pasipriešinimą, pabėgimą ir t. t. visą
,,puokštę”  baudų baudelių, bet žmogus būtų likęs
gyvas. Tad policijos reforma yra  tikrai reikalinga.

Įdomus ir verčiantis susimąstyti yra nesenai pa-
skelbtas ,,New York Times” straipsnis, kuriame
kviečiama panaikinti policiją, kaip instituciją.
Straipsnio autorė – Mariame Kaba, žinoma kaip
„spalvotų revoliucijų tėvo” George Soros protežė. Ji
bandė argumentuoti savo pareiškimą tuo, kad poli-
cija nereikalinga, nes pareigūnai nekovoja su nu-
sikalstamumu, nieko nedaro, išskyrus tai, kad išrašo
baudas už netinkamą automobilio pastatymą, na, dar
reguliuoja eismą bei sprendžia gyventojų ginčus dėl
triukšmo. Akivaizdus absurdiškas, populistinis ir ne-
priimtinas teiginys. 

Žinoma, yra ir korumpuotų policininkų, ir ra-
sizmo atvejų tiek juodaodžių, tiek baltųjų ar emig-
rantų atžvilgiu. Bet taip yra ne tik JAV, tokių pa-
vyzdžių galima rasti bet kurioje pasaulio šalyje. Aiš-
ku, negalima nepastebėti, kad agresijos iš policijos
visuomenė sulaukia kartais per daug, kartais tikrai
nemotyvuotai ir kad visa tai vienokiu ar kitokiu
būdu  reikia keisti. Tad reikia kviesti ne atsisakyti
policijos, o nustatyti, apibrėžti policijos darbuotojų
atsakomybę, nustatyti griežtai apibrėžtas polici-

ninko įgaliojimų ribas.
Tad M. Kaba pareiškimai, kad ,,kuo mažiau po-

licijos, tuo mažesnė žiauraus elgesio ir mirties at-
vejų…”, kultūringai tariant, yra primityvūs ir ne-
toliaregiški, net absurdiški. Na, bet turint mintyje,
kad ši ponia gavo G. Soros „Atviros visuomenės fon-
do” stipendiją, nieko stebėtino, kad kyla labai  ne-
vienareikšmiškų insinuacijų. Kaip toje dainelėje: „o
doleri nedorėli, kodėl tu taip toli..” 

Taigi, panašu, kad „spalvotųjų revoliucijų tėvas”
nusprendė „pajudėti” ir JAV. Tiesa, nežinoma, nuo
kurio momento jis įsijungė į žaidimą. Nors labiau
tikėtina, kad viską planavo nuo pradžios ir asme-
niškai pakišo uždegtą degtuką. Nes ne atsitiktinai
visa tai prasidėjo artėjant naujiems prezidento rin-
kimams JAV. Žinoma, afroamerikiečiai, kaip vi-
suomenės dalis, turi teisę į pagarbų policijos elge-
sį, kaip ir visos kitos rasės. Bet antirasistiniai pro-
testai jokiu būdu neturi virsti riaušėmis ir absurdo
pasireiškimais, nes būtent to ir siekia tie, kas or-
ganizuoja ir skatina tuos ,,taikius protestus”, ma-
nipuliuodami žmonių emocijomis. Galbūt vis tik jau
atėjo laikas valdžiai į savo rankas imti situacijos
kontrolę, spręsti problemas organizuotai ir civili-
zuotai.

Kalbant apie G. Soros, gal jam jau pats laikas
pradėti prašyti atleidimo už visas nuodėmes ir
nors kartą pasielgti neignoruojant moralės normų.
Kaip sakydavo” seni kaulai kapais atsiduoda”, o jis
vis dar tiki, kad rūtų darželyje pirmas tarp gėlių…

Suprantama, kad mano subjektyvi nuomonė ne-
būtinai turi sutapti su jūsų. Visi mes skirtingi, bet
mus turi vienyti pagarba vieni kitiems, nors ir su
skirtingais požiūriais.

Kam visa tai naudinga?

Seattle�paskelbta�autonomine�zona�vertinama�nevienareikšmiškai.�������������������������� Nuotrauka iš interneto
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TELKINIAI

Pranešame,�kad�12�metų�Pasaulio�lie-
tuvių�centrui�(PLC)�vadovavęs�Ar�tū�ras
Žilys�nuo�š.�m.�birželio�26�d.�palieka�vyk-
domojo�direktoriaus�pa�reigas.

A.Žilys buvo ypatingai pasi-
šventęs ir atsidavęs PLC
veiklai, todėl jam buvo labai

sunku priimti šį spren di mą. Artimoje
ateityje jis planuoja pra leisti daugiau
laiko Lietuvoje su asmeniniais pro-
jektais. 

Per dvylika A. Žilio vadovavimo
metų PLC finansinė padėtis buvo žy-
 miai pagerinta ir šiuo metu Centro fi-
nansinė būklė yra gera. Per tą laiko-
tarpį, jam organizuojant  darbus ir pri-
 žiū rint Centrą, buvo įvykdyta dau-
giau kaip 1,5 milijono dolerių vertės ka-
pitalinių pastatų komplekso atnauji-

2212 West Cermak Road, Chicago, IL 60608
773-847-7747 * www.mutualfederalbank.com

Patarnaujam Čikagos ir apylinkių lietuviams daugiau kaip 100 metų.

Namams�paskolos,�apdraustos�sąskaitos

REmKImE DRAugO fOnDą

Nuo 1992 metų Draugo fondas
padeda išlaikyti mūsų lietuvišką,
katalikišką „Draugo” laikraštį. Pri-
siminkite Draugo fondą savo
testamente. Keletas stambesnių
palikimų užtikrins „Draugo” laik-
raščio gyvavimą daugelį metų! 

www.draugofondas.org

nimo ir pagerinimo projektų, tokių
kaip eko nomiškos ir ekologiškos ap-
 švietimo sistemos įvedimas, priešgais -
rinės apsaugos sistemos instalia cija,
naujų aukšto efektyvumo pastato ir
vandens šildymo sistemų įvedimas,
baž nyčios sienų bei fasado remontas,
su rūdijusio kryžiaus pakeitimas, taip
pat  stogų, grindų, salių a tnaujinimo ir
kitų projektų. 

A. Žilys labai sėkmingai vadovavo
PLC komandai. Jo patarimų veda ma
PLC taryba ir valdyba pakėlė šią orga -
nizaciją į aukštesnį, profesiona lų lygį.
Šiai dienai PLC yra finansiš kai stipri,
stabili, efektyvi ir nuolatos tobulėjan-
ti organizacija.

Mes pasiilgsime Artūro, bet jo
dar  bai ir indėlis į PLC veiklą niekada
nebus pamiršti.

Tarybos ir valdybos sprendimu
nuo š. m. birželio 29 d. užimti PLC Vyk-
 d omojo direktoriaus pareigas bu vo pa-
skirta Elena (Elytė) Rėklaitis.

E. Rėklaitis paskutinius 8 metus
dirbo PLC renginių ir specialių pro-
jektų vadove. Elena yra baigusi Uni ver-
sity of  Illinois, Urbana-Cham paign,
kur įgijo politinių mokslų ba kalauro
laipsnį, ir University of  Chi cago, kur
įgijo verslo administravimo magistro
laipsnį. 

Elena yra dirbusi „Kraft Foods”
bendrovėje Įvaizdžio kūrimo vadybi-
 ninke. Ji užaugino 4 sūnus, kurie lan-
 kė Maironio lituanistinę mokyklą, bu -
vo aktyvūs Lietuvių skautų, „Li tua -
nica” krepšinio mokyklos ir „Spin -
dulio” tautinių šokių grupės nariai.

PLC yra didžiausias išeivijoje lie-

tuvių bendruomeninis ir kultūrinis
centras. PLC buvo įkurtas 1987 m., kaip
ne pelno siekianti organizacija, kurios
misija yra išsaugoti ir puoselėti lietuvių
kultūrinį paveldą ir tradicijas. Centre
bendruomenė gali susipažinti su lietu-
vių kultūra, papročiais, tradicijomis ir
istorija. PLC organizuoja ir remia moks-
lo, kultūrines, socialines, dvasines,
sporto ir kitas programas. Šiuo metu
PLC yra namai daugiau nei 40-čiai lie-
tuviškų organizacijų. Per metus Cent-
rą aplanko per 200 000 lankytojų.

Džiaugiuosi, kad turėjau galimybę
artimai dirbti su Artūru pastaruosius
12 metų. Jis yra pasišventęs, sąžinin-
gas, išradingas, draugiškas, sunkaus
darbo nebijantis vadovas. Mums tikrai
trūks jo Centre. Tačiau tikiu, kad Ele-
na yra puiki kandidatė perimti Artū-
ro pareigas. Ji nemažai metų dirbo kar-
tu su Artūru ir žino visus centro veik-
los niuansus. Todėl žiūriu į ateitį su vil-
timi ir pasi tikė jimu.

Linas Gylys
PLC valdybos pirmininkas

Artūras�Žilys�palieka�PLC.�

PLC 
keičiasi 
vykdomieji 
direktoriai

PLC�komanda�(iš�k.):�Robertas�Kandzežauskas,�Elena�Rėklaitis,�Diana�Aleknaitė,�Linas�Gylys,�Jolanta�Kur-
pis,�Jurgis�Riškus,�Artūras�Žilys,�Rasa�Jovaišienė,�Nijolė�Simutienė�ir�Antanas�Gedvilas.

Sandros Ščedrinos nuotr.

Visą�pavasarį�stovėjęs�beveik�tuščias,�PLC�netrukus�vėl�atsivers�lietuviškai�veiklai. Dianos Aleknaitės nuotr.



2020 BIRŽELIO 20 D., ŠEŠTADIENIS 5DRAUGAS

Pokyčiai�daugeliui�nebūna�leng�vi.�Ypač�jei�tie�poky-
čiai�netikėti.�Tai�reiškia�atitrūkimą�nuo�įprasto�ritmo,
išėjimą�iš�komforto�zonos,�naujus�tikslus�ir�naujas�prie-
mones�jiems�pa�siekti.�Dažnai�pirma�reakcija�būna�su-
maištis�ir�baimė.�Tačiau�suvokia�me,�kad�be�pokyčių
sustoja� progresas.� Viskas� aplink� keičiasi.� Galime
trepsėti�kojomis�ir�pasiduoti�arba�galime�tai�matyti
kaip�galimybę�tobulėti.�

Pokyčiai atėjo ir į Pasaulio lietuvių centrą
(PLC). Daugeliui netikėti, bet žmo giškai su-
prantami. Beveik 12 me tų PLC vadova vęs Ar-

tūras Žilys palieka vykdomojo direktoriaus pa-
 reigas. 

Dirbdami kartu tapome viena di dele šeima.
Kiekvienas pažįstame vienas kito būdą, stipriąsias
vietas, mokame išklausyti, suprasti, įsijaus ti. Gal to-
dėl ši komanda ir yra tokia darni. Kartu su PLC val-
dybos pirmi ninku Linu Gyliu, Artūras atnešė į
PLC daugybę permainų: jie sudarė stiprią PLC ta-
rybą ir valdybą sujungdami būrį atsakingų ben-
druomenės narių, savo sričių profesionalų, kurie
nuolatos kiekvienas savaip prisideda prie Centro
veiklos, projektų ir spren dimų. Per pastarąjį de-
šimtmetį po PLC stogu įsikūrė 20 papildomų lietu-
viškų organizacijų, kurių dabar turime net 40. Už-
megzta daugybė Centrui palankių ryšių, pasirašyta
nemažai bendradarbiavimo sutarčių, įvykdyta dau-
gybė svarbių projektų. Kiekvienas pastatų komp-
lekso kampelis buvo atnaujintas, Centro finan sinė
padėtis labai sustiprinta ir sutvarkyti visi admi-
nistraciniai ir val dymo procesai. Artūrui vadovau-
jant PLC veikla atgijo ir pakilo į daug aukštesnį, pro-
fesionalų lygį. Kažkaip labai simboliškai paskutiniu
Artūro vadovaujamu projektu tapo naujas kryžius,
vos prieš keletą dienų paka bintas virš įėjimo į baž-
nyčią. Neži nau kito žmogaus, kuris geriau žino tų
kiekvieną dokumentą, sutartį, kiek vieną pastato
kampelį, kiekvieną varžtelį. Tai žmogus, kuris gy-
veno Cent ru ir, tikiu, kad ilgai dar juo gyvens. 

Tačiau neverta gąsdintis, juk Ar tūras savo pa-
reigas perduoda žmogui su puikia patirtimi ir ži-
niomis, o svarbiausia – didžiule meile šiai organi-
zacijai. Tai žmogus, kuris jau daugiau nei 8 metus yra
šios komandos dalis ir kuriam po truputį buvo pa-
tikimi vis rimtesni, didesni darbai ir atsakomybės,
natūraliai priartinant prie šios dienos sprendimo ir
Centro veiklos tęstinumo. Iš visos šir dies sveikina-
me mielą kolegę Elytę Rėklaitis, perėmusią PLC vai-
rą į savo rankas. Tur būt nebūtų galima įsivaizduo-
ti labiau tinkamo žmogaus šioms pareigoms, ypač

Pokyčiai, nuolatiniai pokyčiai, neišven-
giami pokyčiai šiandien valdo visuomenę.
Joks sprendimas negali būti priimtas neat-
sižvelgus į pasaulį, koks jis yra dabar, bet ir
į tokį, koks jis bus rytoj.

Issaac Asimov 

Galvoju,� jeigu�gyvenime�žmogus�ne-
skiria�laiko�Dievui�ir�maldai,� jis/ji�rizi-
kuoja� pasijusti� tuščias� ar� pasimetęs,
ypač�tokiais�sunkiais�laikais�kaip�šie.�O
jeigu�pandemijos,�net�karantino�laiko-
tarpiu�jis�neranda�vietos�nei�laiko�Die-
vui�ar�maldai,�gal�žmogui�trūksta�su-
pratimo,�ir�jam�būtų�ne�pro�šalį�dar�kar-
tą�peržiūrėti�savo�gyvenimo�vertybes�ir
prioritetus?

Pandemijos metu kun. Jaunius
Kelpšas, pasikeisdamas su kun.
Gediminu Keršiu, aukojo šv. Mi-

šias Švč. Mergelės Marijos Gimimo pa-
rapijos bažnyčioje Čikagoje ir jomis su
šimtais žiūrovų dalijosi internetiniu
būdu. Šios gražios, įspūdingos Mišios
buvo šaltinis ramybės ir paguodos
sunkiu metu, kuomet nebuvo aišku,
kas mūsų visų laukia, kuomet mes
nebuvome tikri dėl ateities, susirūpi-
nę, įsitempę, sukaustyti baimės. 

Tikintieji katalikai Čikagos rajo-
ne ir gyvenantys kitur Amerikoje bei
užsienyje, kurie buvo prisijungę ir sy-
kiu stebėjo bei dalyvavo šv. Mišiose,

Buvo nuostabu šv. Mišiose dalyvauti virtualiai
Padėka Švč. Mergelės Marijos Gimimo parapijos klebonui kun. Jauniui Kelpšui

Kun.�Jaunius�Kelpšas�džiaugiasi,�jog�bažnyčia�vėl�atsiveria�tikintiesiems.

Elyte, būk pasveikinta, būk! Atė jo ta diena, kai
reikia atsisakyti tokio gy venimo, kokį planavai, kad
galėtum patirti, kas laukia. Artūrai, čia buvo visko:
juoko, ašarų ir dra mų. Bet no rint atlikti kažką nau-
jo, didingo, reikia ne tik veikti, bet ir svajoti. Di-
džiausios sėkmės naujame kelyje!  

Rasa Jovaišienė, PLC ūkvedė

Artūras atnešė į PLC tvarką. Ramiai ir siste-
mingai. Niekada neteko jo matyti įsikarščiavusio
ar pikto. Visada jaučiau jo pagarbą mums visiems.
Sėkmės abiems. 

Robertas Kandzežauskas, PLC ūkvedys

Džiaugiuosi, kad beveik dešimt metų dirbo-
me kartu. Pagarbos vertas vadovas, kuris turi di-
delius siekius ir svajones, bet sugeba išlikti pa-
prastas ir santūrus. Artūras ne tik turėjo viziją, kaip
nuolatos tobulinti Centrą, bet ir talentą surasti tin-
kamiausias prie mones tikslui pasiekti. Visada
stebėjau si jo kantrybe, diplomatiškumu ir žemai-
tišku tvirtumu siekiant tikslo. Su tokiomis savybėmis
jis tikrai ne prapuls, kur bebūtų ir ką bedarytų. Sėk-
mės Artūrai! Taip pat labai džiaugiuosi, kad cent-
ro vairą perima darbščios, rūpestingos ir mylinčios
rankos ir su viltimi žiūriu į ateitį. Sėkmės Elyte! 

Jolanta Kurpis, PLC raštinės administratorė.

liks visuomet dėkingi kun. Jauniui. Dė-
kingi už jo gražias  šv. Mišias, įsimin-
tinus pamokslus, religinį vadovavimą
ir įkvėpimą, tikinčiųjų optimizmo pa-
laikymą. Buvo nuostabu ir reikšminga
dalyvauti šiose šv. Mišiose ir priimti pa-
laiminimus ir dvasinę komuniją vir-
tualiai.

Ačiū, kunige Jauniau, Jūs tikin-
tiesiems esate vilties šaltinis. Jūsų ho-
milijos yra dvasiškai įkvepiančios,
Jūsų atsidavimas bažnyčiai ir parapi-
jai yra nepaprastas, išskirtinis. Sykiu
ačiū ir kun. Gediminui, Švč. M. Mari-
jos Nekalto Prasidėjimo ir kitų parapijų
kunigui, kuris padėjo šiai parapijai

pandemijos metu, aukojo šv. Mišias ir
dvasiškai palaikė bei stiprino tikin-
čiuosius. Didelis ačiū visiems tiems, ku-
rie prisidėjo prie šių šv. Mišių – kanto-
riams (skaitytojams), vokalistams, var-
goninin kui, choristams, video opera-
toriui ir kt. Jūsų pastangos ir paauko-
tas laikas yra visų aukštai vertinamas. 

Galite parodyti savo dėkingumą,
paremdami Švč. Mergelės Marijos Gi-
mimo bažnyčią –  aukodami Chicago-
NativityBVM.org ar siųsdami aukas
tiesiog parapijai. 

Rasa S. Miliauskas

Malda
Prašome gyvenimo gerovės,
stiprios sveikatos ir palaimos.
Kantriai laukiam supami nuodėmių 
Ir prižadam keistis.

Apgailestaujame už klaidas,
suplanuotas ir gal užmirštas.
Nes lengviau būti silpnam 
ir niekam neatsakingam.

Tikime – nusikaltėliai atsivers,
išmoks žydėti ir tobulėti.
Apsaugok mus nuo pavojų – 
Tu viltis žmonijos, 
mūsų paguoda, malda esi.

šiuo metu. Esame pasiruošę tęsti pradėtus darbus ir
imtis naujų. 

PLC tikslai nesikeičia, keisis tik kelias į juos. Ke-
turis berniukus užauginusi Elytė, be jokios abejonės,
puikiai susitva r kys su naujomis pareigomis. Ži-
nau, kad ji bus visada pirmoji, atsiraitojusi ranko-
ves ir visa galva pasinėrusi į darbą. 

Abiems mūsų mylimiems vado vams linkime di-
džiausios sėkmės, palaikome jus abu visapusiškai vi-
suose jūsų sprendimuose. Artūrai, ta vęs pasiilgsime.
Buvai mūsų ,,šaltas dušas”, kai per daug įsijausda-
vome, buvai mūsų šviesus protas, pasveriantis visus
už ir prieš bet kokioje naujoje užduotyje. Buvai va-
dovas su Centro veiklos ir plėtros vizija, naujų idė-
jų ir projektų kūrėjas. Dėkoju už leidimą svajoti, kur-
ti ir už tavo atvi rumą visoms idėjoms. Dabar tu būsi
mūsų tiltas su Lietuva  – tavo vizija ir tavo užmegz-
ti ryšiai žada glaudų bendradarbiavimą su Lietuvos
miestais ir įvairiausiomis Lietuvos organizacijomis.
Tu visada būsi mūsų patarėjas ir visada liksi mūsų
brangus draugas. Elyte, pasimatysime pirmadienį,
ži nau, kad jau ruoši darbų sąrašą... 

Diana Aleknaitė
PLC Marketingo ir Lėšų telkimo koordinatorė

Nuo�birželio�29�d.�PLC�vykdomąja�direktore�dirbs�Elena�Rėk-
laitis.�� Dianos Aleknaitės nuotr.

Pokyčiai Pasaulio lietuvių centre
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IŠ ATEITININKŲ GYVENIMO

Redaktorė Vida�Kuprytė • El. paštas: draugasateitis@gmail.com

AŠF Metinis susirinkimas

,,Padaryk mane savosios ramybės pasiuntiniu”

Atviras laiškas
Š. Amerikos

ateitininkams
Brangūs Šiaurės Amerikos ateitininkai

Šiuo metu visi labiau pajuntame, kaip yra pa-
iręs žmogaus ryšys su žmogumi. Be abejo, visus ap-
gaubusi pandemijos grėsmė laikinai neleidžia
mums normaliai bendrauti. Tačiau žmogaus su
žmogumi santykis yra pavojuje ne vien dėl pa-
ndemijos. Mūsų įsitikinimu, pagrindinė žmonių
nesantaikos priežastis yra pasaulio amnezija ar pa-
neigimas, kad žmogus yra sukurtas pagal Dievo pa-
veikslą ir panašumą, kad žmogaus gyvybė yra
šventa ir kad visi esame Dievo vaikai, kuriems pri-
valoma artimo meilė.  Iš to kyla viena didžiausių
žmonijos rykščių – rase pagrįsta, įvairiai pasi-
reiškianti neapykanta ir skriauda.  

Šiuo laiku ir šiame mūsų gyvenamame krašte,
mielos sesės ir broliai, mes negalime likti abejin-
gi. Todėl jungdamiesi su Bažnyčia skatiname mū -
sų sąjūdžio narius taikiai, bet drąsiai ir konstruk -
tyviai priešintis visoms rasizmo apraiškoms. Ryž-
kimės nuolatos siekti teisingumo ir stengtis pagal
mūsų šūkį visa atnaujinti Kristaus meilėje, pra-
dedant nuo savęs.  

Prisiminkime ir įsisąmoninkime šv. Pranciš-
kaus Asyžiečio ramybės maldos žodžius:

Viešpatie – 
Padaryk mane savosios ramybės pasiuntiniu ir
leisk man nešti meilę, kur siaučia neapykanta,
santaiką, kur vyrauja barniai, 
vienybę, kur yra skilimas,
tikėjimą, kur kankina abejonės,
tiesą, kur viešpatauja klaida,
viltį, kur braunasi nusiminimas,
džiaugsmą, kur slegia liūdesys,
šviesą, kur užgulusios tamsybės.

Mokytojau – 
Padaryk, kad aš trokščiau 
kitus paguosti, o ne pats būti guodžiamas, 
kitus suprasti, o ne pats būti suprastas, 
kitus mylėti, o ne pats būti mylimas,
nes kas duoda – gauna, 
kas atleidžia, tam atleidžiama,
kas miršta, tas gimsta amžinai gyventi.

Šiaurės�Amerikos�ateitininkų�taryba

2020�m.�Ateitininkų�šalpos�fondo�metinis�susirinkimas�vyko�nuotoliniu�būdu.�Susirinkimo�dalyviai�(iš�k.):
valdybos�pirm.�Audrius�Rušėnas,�Vida�Kuprytė,�iždininkas�Viktoras�Kaufmanas�ir�sekretorė�Dalia�Ga�rū�nai�-
tė-Sadauskienė.�Antroje�eilėje�(iš�k.):�Andrius�Kubilius,�Tarybos�pirm.�Petras�V.�Kisielius,�Palmira�Ja�nušo�-
nienė-Westholm�ir�Jolita�Kisieliūtė�Narutienė.�Dalyvavo�ir�kiti�fondo�nariai,�bet�jie�savo�atvaizdų�nerodė.

Ar�girdite�mane?

Šiuo kreipiniu, prasideda turbūt kiekvienas nuo-
tolinis ,,Zoom” susirinkimas. Jį ištarė ir Ateitininkų šal-
pos fondo (AŠF) pirm. Audrius Rušėnas, birželio 13 d.
rytą pradėdamas AŠF metinį narių susirinkimą. Jis pa-
sidžiaugė, kad pandemijos metu ryšiai dar palaikomi ir
galime susiburti „per vielas ir bangas virtualioje erdvėje”.
Tačiau pirmininkas tikėjosi, kad kompiuterinių ryšių dėka
susirinkimo ekrane pasirodys daugiau ateitininkų, ne
vien iš Čikagos, bet ir iš kitų miestų, kuriems turėtų rū-
pėti AŠF veikla. Deja, šiemet buvo ganėtinai mažiau da-
lyvių, kaip kad anksčiau susirinkdavo Ateitininkų na-
muose. Tik 12 asmenų ,,išgirdo” AŠF metinio susirinkimo
pranešimus, kuriuos stengsiuos čia susumuoti. 

Tarybos narys Andrius Kubilius pradėjo su-
sirinkimą malda. Po to sekretorė Dalia Sa-
dauskienė perskaitė praėjusio susirinkimo,
vykusio 2019 m. kovo mėn., protokolą.

Tada valdybos pirm. Rušėnas perskaitė
pranešimą. Jis pasidžiaugė tarybos, finansinio
komiteto ir kontrolės komisijos narių darbu.
,,Matau, kad juose spindi meilė ateitininkijai ir
jaučiama atsakomybė ją išlaikyti”, – kalbėjo pir-
mininkas. Jis apgailestavo, kad šį pavasarį
reikėjo atsisakyti pagrindinio lėšų telkimo
renginio – metinės šventinės vakarienės, ir pri-
dūrė, kad koronavirusas verčia keisti aukų rin-
kimo taktiką. Kai neįmanoma burtis, reikės su
didesne energija ir asmeniškai kreiptis į atei-
tininkus paremti AŠF aukomis.

Tarybos pirmininkas Petras V. Kisielius
pranešė, kad taryba veikė atsakingai ir nuo-
sekliai. Posėdžiavo kone kas antrą mėnesį, kai
kada susirinkdami Ateitininkų namuose, kai
kada pasitardami telekonferencijos būdu. Ta-
rybos apimtyje veikia finansų komitetas, kuris
seka ir aptaria investicijas. 

Dr. Kisielius nepagailėjo pagyrų visiems,
bet nepaminėjo savo paties padarytos nepa-
prastos pranašystės. Per vasario 21 d. tarybos
posėdį jis perspėjo, kad Šalpos fondo metinis su-
sirinkimas ir šventinė vakarienė, kurie buvo
numatyti kovo 28 d., gali neįvykti dėl plintan-
čio koronaviruso. Tarybos nariai tuomet skep-
tiškai šyptelėjo. Tada dar niekas nekalbėjo
apie jokius karantinus, ir tik po trijų savaičių
Illinois gubernatorius nutarė uždaryti valstiją!
Tai buvo gera pamoka nedaryti savų diagnozių,
o pasikliauti daktarų žiniomis ir patirtimi.

Turbūt įdomiausia susirinkimo dalis buvo
iždininko Viktoro Kaufmano pranešimas. Visų
akys sužimba, kai kalbama apie pinigus, o
praėjusių metų rinka buvo labai palanki AŠF.
2019 metais fondo investicijų vertė pakilo 228 105
dol., ir metų pabaigoje fondas džiaugėsi  1 129
739 dolerių suma. Iždininkas savo pranešimą ap-
ribojo 2019 metais, bet paminėjo, kad nors 2020
m. kovą akcijų kainos staigiai krito, jų vertė jau
atsigavo. 

Iždininkas taip pat pranešė, kad 2019 metais

AŠF  iš  viso išdalino 43 554 dol. Įvairiems at-
eitininkų projektams buvo skirta daugiau kaip
20 000 dol.; Dainavos stovyklavietei – 10 000 dol.,
Ateitininkų namams – 7 200 dol., o ,,Draugo” At-
eitininkų skyriui paremti – 5 900 dol. Per pa-
staruosius  penkerius  metus išdalinta beveik
175 000 dol. 

AŠF Kontrolės komisijos nariai Pranutė Do-
manskienė, Edmundas Vasiliauskas ir Antanas
Gilvydis raštu įteikė patvirtinimą, kad finan-
sų knygos vedamos pavyzdingai. 

Po pranešimų vyko rinkimai. Trys tarybos
nariai – Dalia Garūnaitė-Sadauskienė, Andrius
Kubilius ir Gytis Mikulionis baigė trejų metų
kadenciją ir sutiko kandidatuoti dar trejiems
metams. Jie buvo vienbalsiai priimti. Jie dirbs
kartu su taryboje pasiliekančiais Audriumi Ru-
šėnu, Petru V. Kisieliumi, Laima Aleksiene, Vik-
toru Kaufmanu, Vida Kupryte ir Palmira Ja-
nušoniene-Westholm.

Į naująją revizijos komisiją buvo išrinkti
Ofelija Barškėtytė, Renata Stankienė ir Juozas
Pranckevičius.

Audrius Rušėnas baigė susirinkimą saky-
damas: ,,Tikiu ir meldžiuosi, kad kitas suva-
žiavimas bus akivaizdinis, kad galėsim pa-
spausti vienas kitam ranką ir net apsikabint”.
Tada visi sugiedojo Ateitininkų himną.

Po metinio susirinkimo naujoji taryba
trumpai tarpusavyje pasitarė ir nutarė toliau
likti dirbti ankstesnėse pareigose: Audrius Ru-
šėnas – valdybos pirmininkas, Petras V. Kisie-
lius – tarybos pirmininkas, Viktoras Kaufma-
nas – iždininkas ir Dalia Garūnaitė-Sadaus-
kienė – sekretorė.

Kur�siųsti�čekį?

Šį klausimą kelia kiekvienas, kuris nori pa-
aukoti Ateitininkų šalpos fondui. Čekį rašyki-
te: ,,Ateitis Relief  Fund” ir siųskite 1380 Cast-
lewood Drive, Lemont, IL, 60439. Pridėkite raš-
telį, kad auka skiriama Šalpos fondui ir įrašy-
kite savo vardą, pavardę, adresą bei el. pašto ad-
resą, kad taryba žinotų kam padėkoti. Už kiek-
vieną 100 dol. auką skiriamas vienas balsas na-
rių suvažiavime.

Vida�Kuprytė

,,Ateities” žurnalo konkursas 
Konkurso tema: „Ką man reiškia ateitininkų metai?“
Reikalavimas tekstams: 7–13 metų amžiaus grupėje – ne ma žiau
kaip 2 500 spaudos ženklų (su tarpais).
14–18 metų amžiaus grupėje –  ne mažiau kaip 3 500 spaudos
žen klų (su tarpais).

Siųsti: Tekstus prašome siųsti iki liepos 25 dienos (imtinai) elekt-
roniniu paštu redakcija@ateitis.lt, laiške nurodant savo amžių.

Kviečiame į Ateitininkų namų knygų
klubo diskusijas
Birželio 23 d., 7 val. v. Ateitininkų namų knygų klubo na -
rių susitikimas per Zoom. 
Liepos 22 d., 10 val. r. numatoma susitikti Ateitininkų
namuose, bet bus galima prisijungti ir per Zoom. 
Abiejuose susirinkimuose bus diskutuojama knyga: „A
Thousand Acres“ (Tūkstantis akrų), autorė Jane Smiley.
Diskusijos vyksta lietuvių kalba. Visi kviečiami dalyvauti.
Informacija: Dainė Quinn dainequinn@gmail.com
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Šiemet�Adelei�Dirsytei�sukanka�111�metų.�At-
eitininkė,� mokytoja,� trem�tinė,� patyrusi� di-
džiulių�kankini�mų�ir�nuo�jų�mirusi,�būdama�Si-
bire�ant�tošies�gabalėlių,�cemento�maišų,�laik-
raščio�skiaučių�rašė�maldas.�Jos�sugulė�į�kny-
gą�„Marija,�gelbėk�mus”,� išleistą�visame�pa-
saulyje�anglų,�vokiečių,�italų,�olandų�ir�kitomis
kalb�mis.�Tai�dažniausi�faktai,�kuriuos�pa�mini
kalbantys�apie�šios�moters�gy�venimo�istoriją.

Tačiau kas ji buvo iš tiesų? Kodėl jau-
niems žmonėms ji gali tapti pa vyzdžiu?
Apie tai pasakoja čikagietė mokytoja

Grasilda Reinys. Ji kartu su iliustratore
Rūta Ona Čigriejūte ir „Magnificat leidinių”
komanda ruo šia šį rudenį pasirodysiančią
knygą jaunimui „Adelė Dirsytė”.

Pamenu, kad pirmiausia susipažinau su
Sibiro kalinių malda knyge „Marija, gelbėk
mus”, o tik vė liau su jos autorės istorija. Lie-
tu viškai ji pasirodė 1959 m. vasario 16 d. ir ją
daug metų dovanojo išeivių vaikams Pirmosios
Komunijos pro ga. Man ją padovanojo tėvai ir,
turbūt, visos katalikiškos šeimos išeivijoje
turėjo bent vieną kopiją. Ilgai nežinojome
maldaknygės autoriaus (-ės). Tik Atgimimo me-
tais paaiškėjo, kad ją parašė Adelė Dirsytė. Tuo
metu apie maldaknygę ir Adelės istoriją mums
daugiausiai kalbėjo a. a. kun. Kęstutis Trimakas. Jis
vis mi nėjo, kad ši knyga ,,liudijo tikėjimo pergalę ir
Dievas padeda nugalėti vi sus sunkumus, jei tik rem-
simės Juo”.

Sibiro tremtis yra skaudi Lietu vos istorijos da-
lis. Beveik visa mano tėvo šeima buvo ištremta per
1941 m. sovietų okupaciją. Tėčio neištrėmė, nes jis tuo
metu sėdėjo kalėjime už antisovietinę veiklą. Kiek-
viena šeima Lietuvoje buvo paliesta tremčių. Man re-
gis, tai labai svarbi mūsų istorijos dalis, kurios ne-
galime pamiršti. Bet atrodo ji po truputį ima išga-
ruoti… bent jau tarp JAV lietuvių.

Pamenu, kad vaikystėje lietuvių mokykloje daug
mokėmės apie sovie tų okupantus ir jų žiaurumus. Da-
bar tiniam išeivijos jaunimui, lankan tiems lietuviš-
kas mokyklas, ši tema jau mažiau aktuali, užaugo ke-
lios kartos, nepatyrusios tremčių. Kiek metų tą pa-
čią temą vis gvildensime? Visgi, manau, kad jauni-
mui reikia ži noti apie tremtį. Ši istorija yra mūsų
identiteto dalis ir negalime jos slėpti ar pamiršti. Aš
gyvenu JAV, nes mano tėvas spėjo pabėgti nuo sovietų
teroro, bet šioje šalyje per mažai buvo kalbama apie
sovietų žiaurumus. Tą ypač pastebėjau, kai mano vai-
kai lankė katalikišką mokyklą. Joje buvo daug kal-
bama apie Antrąjį pasaulinį karą, nacius, holo-
kaustą, visi skaitė Anos Frank dienoraštį, mokėsi
apie Aušvicą. Bet nebuvo užsiminta apie sovietų oku-
paciją. Tąkart kalbėjau su mokyklos direktore ir ji
man at sakė tiesiai šviesiai: „Trūksta medžiagos”. Pa-
menu, mokyklai padovanojau knygą „Lietuviai Ark-

Čikagietė rašo knygą apie A. Dirsytę

tyje” („Li thua nians in the Arctic”). Puiki kny ga, kuri
tapo įkvėpimu ir mano knygai apie Adelė Dirsytę ir
jos gyvenimo istoriją.

Kodėl pasirinkau rašyti knygą apie Adelės is-
toriją? Turiu kelis at sakymus.
Pirmiausia, šventųjų yra labai
daug. Juk kiekvienas esantis
danguje yra šventas. Per krikš-
tą esa me kviečiami būti šventi.
Bet mums pasiekti šventumą
gali padėti ir geri pavyzdžiai.
Turime šv. Kazimierą, palai-
mintąjį Jurgį Matulaitį, palai-
mintąjį Teofilių Matulionį. Visi
garbingi ir   pavyzdingi vyrai.
Bet mūsų tautai reikia daugiau
pavyzdžių. Nors pradžioje
ėmiau rašyti apie savo gimi nai-
tį, arkivyskupą Mečislovą Reinį,
bet širdis traukė kitur. (Tikiu,
kad dėdė nesupyks). Adelės Dir-
sytės gy venimo istorija man pa-
sirodė svarbi. Nors joje nebuvo
kažko labai ypatingo, bet Adelės
paprastumas išaugino kažką
nepaprasto. Dėl to, manau, kad
verta ją pažinti giliau.

Adelė buvo kukli, gabi, pa-
maldi ir stipri. Ji buvo stipri,
nes užklupus didžiausiems žiau-

r u m a m s
m e l d ė s i .
Malda buvo
jos inkaras.
Ji sugebėjo sa ve ir kitas kalinčias
merginas pa guosti. O jos sukur-
ta maldaknygė pasiekė įvai-
riausius pasaulio kampelius,
drąsindama žmones ir primin-
dama jiems apie Dievo meilę.
Pa menu, kalbėjausi su bičiuliu ir
paminėjau, kad noriu rašyti Ade-
lės istoriją, jis pasakė: „Who ca-
res”? Iš tikrų kam gali rūpėti kai-
mo mergelės isto rija? Visgi ji
mus moko, kaip išlikti žmogumi
ir netapti gyvuliu, kaip nepra-
rasti vilties patiriant sunkiau-
sius išbandymus.

Rašau šį tekstą būdama na-
muose Čikagoje. Jau tris mėne-
sius beveik neišeinu iš jų dėl
koronaviruso pandemijos. Tiek
pat laiko uždarytos bažnyčios. O
aš bumbu, kad nerandu parduo-
tuvėse visko, ko noriu. Man rei-
kia švelnaus įspyrimo į tam tik-
rą vietą, kad prisiminčiau gyve-
nimo prioritetus. Būtent Adelė

mums gali padėti tą padaryti. Jos istorija gali būti
puikus pavyzdys jaunimui ir parodyti, ką gali pasi-
ekti pasitikintis Dievu žmogus. Mums visiems rei-
kia priminimo, kad Dievas yra mūsų gyvenimo

centras, o melsdamiesi galime su juo pasikalbėti. Tu-
rime vis labiau Jį įleisti į mūsų širdis, daugiau Juo
pasitikėti ir bendrauti. To mums labai trūksta. Ti-
kiu, kad kny ga padės ne vien prisiminti mūsų tau-
tos istoriją, bet ir skelbti Dievo meilę. Yra nepatogu,
nemalonu skaityti ir kalbėti apie blogį, bet kol jis yra,
o krikščionys persekiojami, negalime tylėti. Turime
apsišviesti, turime taisyti, turime melstis.

Tikiu, kad ši knyga bus ypatinga. Iliustracijas
jai kūrė Rūta Ona Čig rie jūtė, kurios nė nemačiau
gyvai. Jos kūrinius pastebėjau vienoje knygoje, jais
susižavėjau ir pradėjome bendradarbiauti. Ji per-
skaičiusi ma no mintis, labai jautriai viską įgy ven-
dino. Net ir redaktorės Inesos Vaitkūnaitės gyvai
dar nesu mačiusi. Visi pokalbiai ir knygos paren-
gia mieji darbai vyksta internetu. Vy liau si, kad su-
sitiksime šį pavasarį, bet dėl pandemijos negalėjau
išskris ti. Visgi knygos paruošiamieji darbai nesu-
stoja ir tikiuosi, kad atėjo laikas pažadinti Adelės
bylos reikalus. Kuo žmonės daugiau apie ją žinos,
to didesnė tikimybė, kad jos vardas bus įrašytas į
šventųjų kalendorių. Nors tikiu, kad ji jau yra tarp
šventųjų.

Bernardinai.lt

Rūtos�Onos�Čigriejūtės�iliustracijos�Grasildos�Reinys�knygai�„Adelė�Dirsytė”.����������������������������������„Magnificat leidinių” nuotraukos

Grasilda�Reinys.������ Dainos Čyvienės nuotr.

Iliustracija�iš�Grasildos�Reinys�knygos�„Adelė�Dirsytė”.
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Parengė�Vitalius�Zaikauskas

LIETUVA IR PASAULIS

Pasmerkė�Rusijos�kėsinimąsi�perrašyti�istoriją
Vilnius (ELTA, BNS) – Lietuvos

Seimas griežtai pasmerkė Rusijos Fe-
deracijos Valstybės Dūmos veiksmus
dėl kėsinimosi perrašyti istoriją ir
kvestionuoti šiuolaikinės civilizaci-
jos ir tarptautinės teisės pagrindus.

„2020 m. birželio 11 d. Rusijos Fe-
deracijos Valstybės Dūmos Tarptauti-
nių reikalų komitetas paprašė kitų
komitetų pateikti siūlymus Valstybės
Dūmos nario Aleksejaus Žuravliovo
inicijuotam įstatymo projektui, pagal
kurį būtų paskelbtas negaliojančiu
Rusijos Federacijos teritorijoje 1989 m.
gruodžio 24 d. SSRS Liaudies deputa-
tų suvažiavimo nutarimas „Dėl So-
vietų Sąjungos ir Vokietijos 1939 metų
nepuolimo sutarties politinio ir teisi-
nio įvertinimo”. Šiuo nutarimu So-
vietų Sąjunga pasmerkė Molotovo-Ri-
bentropo pakto slaptuosius protokolus
ir pripažino juos niekiniais, taip pat
pripažino įvykdžiusi agresiją prieš
trečiąsias šalis, įskaitant Baltijos vals-
tybes”, – teigiama Seimo priimtoje re-
zoliucijoje.

Seimas atkreipė dėmesį į tai, kad
Rusijos Federacijos Valstybės Dūmos
veiksmais, kuriais siekiama atšaukti
minėtąjį SSRS Liaudies deputatų su-
važiavimo nutarimą, būtų reabilituo-
jamas tiek sovietinis, tiek nacistinis to-
talitarinis režimas neigiant jų tarp-
tautinius nusikaltimus, įvykdytus su-
darant ir įgyvendinant Molotovo-Ri-

bentropo pakto slaptuosius protokolus.
„Tokiais sisteminiais istorinio re-

vizionizmo veiksmais Rusijos Federa-
cijos Valstybės Dūma siekia pateisinti
Rusijos Federacijos dabartinę agresy-
vią politiką ir agresiją kaimyninių
valstybių atžvilgiu, kvestionuoti kai-
myninių šalių valstybingumą remian-
tis „artimojo užsienio”, „rusų pasaulio”
ir „tėvynainių gynimo” koncepcijo-
mis, skatinti nepasitikėjimą tarp Va-
karų bendruomenės, skaldyti Europos
Sąjungą ir NATO, dešimtmečiams per-
eiti į konfrontaciją su Vakarais”, – pa-
brėžiama priimtame dokumente.

Į Užsienio reikalų ministeriją bir-
želio 18 dieną buvo iškviestas Rusijos
ambasados atstovas ir jam išreikštas gi-
lus susirūpinimas dėl Rusijos Valstybės
Dūmoje svarstomo įstatymo projekto,
kuriuo norima atšaukti 1989 metų
SSRS liaudies deputatų priimtą spren-
dimą pripažinti slaptuosius Moloto-
vo-Ribentropo pakto protokolus tei-
siškai nepagrįstais ir negaliojančiais.

Dūmos deputatas Aleksejus Žu-
ravliovas gegužės 27 dieną pateikė
įstatymo projektą, kuriuo ketinama at-
šaukti 1989 metų gruodžio 24 dienos
SSRS liaudies deputatų sprendimą ir
paskelbti jį negaliojančiu Rusijos te-
ritorijoje. 

Birželio 9 dieną Dūmos tarptauti-
nių reikalų komitetas pritarė projek-
tui ir pateikė jį tolesniam svarstymui.

Išrinktos�2021�metų�mažosios�kultūros�sostinės
Vilnius (Kultūros ministerijos

inf.) – Kultūros ministerijoje vyku-
siame Lietuvos mažųjų kultūros sos-
tinių projektų atrankos posėdyje iš-
rinkta dešimt 2021 metų mažųjų kul-
tūros sostinių.

2021 metų Lietuvos mažosiomis
kultūros sostinėmis tapo: Alytaus ap-
skrityje – Valkininkai (Varėnos r.),
Kauno apskrityje – Krakės (Kėdainių
r.), Klaipėdos apskrityje – Barstyčiai
(Skuodo r.), Marijampolės apskrityje
– Klausučiai (Vilkaviškio r.), Panevė-
žio apskrityje – Tiltagaliai (Panevėžio

r.), Šiaulių apskrityje – Juodeikiai
(Joniškio r.), Tauragės apskrityje – Ve-
liuona (Jurbarko r.), Telšių apskrity-
je – Nevarėnai (Telšių r.), Vilniaus
apskrityje – Deltuva (Ukmergės r.),
Utenos apskrityje – Vyžuonos (Utenos
r.).

Mažųjų sostinių vietinių entu-
ziastų, kultūros darbuotojų ir sava-
norių pastangomis sukuriami įsi-
mintini kultūros renginiai vietos ben-
druomenei, auga profesionalaus meno
prieinamumas ir sklaida, atsiranda
naujų kultūrinio turizmo iniciatyvų. 

Patvirtintas�Vilties�monetos�etalonas
Vilnius (ELTA) – Lietuvos banko

valdyba patvirtino dviejų nominalų ko-
lekcinės Vilties monetos etaloną. Bus
išleistos dvi to paties vaizdo, tačiau
skirtingų metalų ir nominalų kolek-
cinės monetos: 5 eurų sidabro moneta
ir 1,5 euro vario ir nikelio lydinio mo-
neta. Nustatyta ir monetų išleidimo
data – liepos 1 d., iš anksto monetas e.
parduotuvėje monetos.lb.lt bus galima
užsisakyti nuo birželio 23 d. 

Visame pasaulyje žmonėms su-
telkus jėgas ir valią siekiant sustabdyti
COVID-19 pandemiją, Lietuvos ban-
kas, išleisdamas Vilties monetą, pri-
sijungia prie nacionalinių ir tarptau-

tinių padėkos iniciatyvų, kad šis isto-
rinis įvykis būtų įamžintas ir pagerb-
ti jo dalyviai.

Paragino�įdiegti�elektroninį�balsavimą�išeiviams
Vilnius (ELTA) – Prezidentas Gi-

tanas Nausėda teigia, kad Lietuva jau
galėtų pradėti svarstyti apie elektro-
ninio balsavimo rinkimuose galimybę
užsienio lietuviams. 

Pasak šalies vadovo, tai padėtų už-
tikrinti lygias galimybes visiems pi-
liečiams dalyvauti stipresnės valstybės
kūrime.   

„Kviečiu pasaulio lietuvius akty-
viai dalyvauti Lietuvos gyvenime, ku-
riant stipresnę valstybę. Lietuva gali
ir turi suteikti galimybes po pasaulį iš-

sibarsčiusiems savo vaikams būti to-
kiais pat mūsų šalies piliečiais, kokie
esame mes visi. Pirmuoju žingsniu čia
galėtų tapti elektroninio balsavimo
užsienio lietuviams diegimas”, – sakė
G. Nausėda.

Lietuvos valstiečių ir žaliųjų są-
jungos pirmininkas Ramūnas Kar-
bauskis, komentuodamas prezidento
G. Nausėdos išsakytą idėją, kad būtų
galima įdiegti elektroninio balsavi-
mo galimybę užsienio lietuviams, sako,
kad tai yra svarstymų objektas.

JAV�neleis�Kinijai�ir�Rusijai�užvaldyti�kosmoso�
Washingtonas

(BNS) – Jungtinės Vals-
tijos sieks neleisti Ki-
nijai ir Rusijai perimti
kosmoso kontrolės ir
tam prašys sąjungi-
ninkų pagalbos, sako-
ma naujoje „Gynybos
kosmoso strategijoje”,
kurią paskelbė Penta-
gonas. Ši strategija yra
pirmas tokio pobūdžio
dokumentas nuo gruo-
džio, kai JAV preziden-
tas Donald Trump pa-
skelbė apie kosminių pajėgų įkūrimą.

„Kinija ir Rusija kelia didžiausią
strateginę grėsmę dėl savo prieškos-
minės gynybos pajėgumų plėtojimo,
testavimo ir dislokavimo”, – sakoma
dokumente.

„Kinija ir Rusija yra apginklavu-
sios kosmosą siekdamos sumažinti
JAV ir sąjungininkų karinį efektyvu-
mą ir užginčyti mūsų laisvę veikti
kosmose”, – priduriama jame.

Strategijoje pabrėžiama, kad JAV
sieks išlaikyti pranašumą kosmose,
ypač saugodama GPS palydovus, nuo
kurių priklausomi kariškiai, taip pat
avarinės tarnybos, transportas ir net
finansinės paslaugos.

Kinija investuoja milijardus dole-
rių į kosmosą ir kelia į orbitą daugybę
palydovų. Pasak Pentagono, 2007 me-

tais Pekinas taip pat sėkmingai iš-
bandė raketos „žemė-oras” paleidimą
į palydovą.

Rusija šiais metais  planuoja iš-
bandyti savo sunkiąsias raketas nešė-
jas „Angara” ir žengia į priekį kurda-
ma savo naują tarpžemyninę balistinę
raketą „Sarmat”.

2018 m. Rusijos prezidentas Vla-
dimiras Putinas gyrėsi, kad „Sarmat”
yra vienas iš naujų rusiškų ginklų, dėl
kurių NATO gynyba gali tapti nebe-
aktuali.

JAV, kuri atnaujina savo kosmoso
tyrinėjimo programą, neseniai šventė
savo pirmąjį per beveik dešimtmetį pi-
lotuojamo erdvėlaivio skrydį, kai į
Tarptautinę kosminę stotį privačios
bendrovės „SpaceX” kosminiu laivu
nuskrido du astronautai.

Prancūzija�piktinasi�JAV�siūlymu
Paryžius (BNS) – JAV prezidento

Donald Trump  administracijos ragi-
nimą padaryti pertrauką derybose dėl
to, kaip pasaulyje turėtų būti apmo-
kestinami skaitmeniniai milžinai,
Prancūzijos finansų ministras Bruno
Le Maire pavadino provokacija.

„Patvirtinu, jog, kaip ir mano ko-
legos Italijoje, Ispanijoje ir Didžiojoje
Britanijoje, gavau JAV iždo sekreto-
riaus Steven Mnuchin laišką, kuriame
patvirtinta, kad jie nenori tęsti vado-
vaujant Ekonominio bendradarbiavi-
mo ir plėtros organizacijai (EBPO)
vykstančių derybų dėl skaitmeninio
mokesčio”, – pareiškė jis.

„Šis laiškas yra provokacija”, – pa-
brėžė ministras.

Prancūzija, Didžioji Britanija, Ita-
lija ir Ispanija Washingtonui jau nu-
siuntė atsakymą, kuriame išreiškė

savo norą „kuo greičiau EBPO lygme-
niu sutarti dėl sąžiningo skaitmeninio
mokesčio”, pareiškė B. Le Maire.

Kol tarptautinė apmokestinimo
tvarka nėra patvirtinta, Prancūzija
nusprendė nuo 2019 metų sausio 1 die-
nos skaitmeninėms bendrovėms tai-
kyti mokestį, kuris sudaro iki 3 proc.
jų apyvartos.

Tose derybose 137 šalys sausį su-
tarė iki 2020 metų pabaigos pasiekti su-
sitarimą dėl tarptautinių bendrovių
apmokestinimo.

Apmokestinant tokias įmones,
turi būti atsižvelgiama į faktinę veik-
lą, kurią jos vykdo kiekvienoje šalyje,
kad tokios didžiosios grupės kaip
„Google”, „Amazon” ir „Facebook”
negalėtų mokėti mokesčių tose šalyse,
kuriose pelno mokesčio tarifai yra
mažiausi.

PSO�perspėja�dėl�Pergalės�dienos�parado�Maskvoje��
Maskva (ELTA) – Likus kelioms

dienoms iki Maskvoje vyksiančio ati-
dėto Pergalės dienos karinio parado,
Pasaulio sveikatos organizacija per-
spėja Rusiją, kad dėl masinių renginių
kyla koronaviruso plitimo grėsmė.

Rusijoje užregistruota daugiau nei

560 tūkst. COVID-19 atvejų ir per 7 600
mirčių nuo šios ligos. Pagal COVID-19
atvejų skaičių Rusija yra trečia pasau-
lyje po Jungtinių Valstijų ir Brazilijos.

Gegužės 9 d. turėjęs vykti Pergalės
dienos paradas Maskvoje perkeltas į
birželio 24 d.

Vokietijoje�didžiulis�COVID-19�protrūkis
Berlynas (BNS) – Daugiau kaip

650 didelio mėsos kombinato Vakarų
Vokietijoje darbuotojų nustatytas ko-
ronavirusas SARS-CoV-2. Vietos val-
džios institucijos baiminasi tolesnio už-
sikrėtusiųjų skaičiaus augimo.

Naujas didelis ir sparčiai besiple-
čiantis COVID-19 židinys Vokietijoje
susiformavo Šiaurės Reino-Vestfali-
jos federalinėje žemėje veikiančios
„Tonnies” skerdykloje, kuri yra viena
didžiausių Europoje.

Birželio 17 dieną iki vidurdienio
teigiamų atsakymų sulaukė 395 iš 590
dėl COVID-19 testuotų šios įmonės dar-
buotojų, o iki vakaro patvirtintų užsi-

krėtimų skaičius išaugo iki 657 iš dau-
giau nei tūkstančio ištirtų. Manoma,
kad šis skaičius dar smarkiai augs. 

Visi užkrėsti „Tonnies” darbuo-
tojai karantinuoti dviem savaitėms,
daugumai jų ligos simptomai nepasi-
reiškia.

Iš viso 6,4 tūkst. darbuotojų turinti
„Tonnies” šio mėsos kombinato veik-
lą sustabdė. 

„Tonnies” vadovybė mano, kad
infekciją galėjo atnešti įmonės dar-
buotojai, kurie, sušvelnėjus karantino
sąlygomis, buvo išvykę aplankyti savo
šeimų ar artimųjų. Nemažai jų yra kilę
iš Rytų Europos. 

Baigus�kurti�„Sarmat“,�NATO�ginkluotė,�anot�V.�Putino,�tap-
tų�nebeaktuali.���� Quora nuotr.

Vilties�monetą��bus�išleista�liepos�1�d.,�bet
užsisakyti�bus�galima�anksčiau.���LB nuotr.



DRAUGAS 92020 BIRŽELIO 20 D., ŠEŠTADIENIS

SPORTAS

Parengė�Dainius�Ruževičius

JAV�prezidentas�Donald�Trump�ruošiasi
išsižadėti�žiūrėti�tiek�ame�rikietiškojo�fut-
bolo�lygą�(NFL),�tiek�ir�aukščiausią�JAV
profesionalų� futbolo� lygą� (MLS),� jei
sportininkai�ir�toliau�per�šalies�himną
nuspręs�atsiklaupti�ant�vieno�kelio.

Abi minėtosios lygos praėjusią
savaitę priėmė svarbius paki-
timus. NFL konstatavo faktą,

jog žaidėjai turi pilną teisę protestuo-
ti atsiklaupdami ant vieno kelio per
valstybinį himną, o „neįsiklausyti į jų
nuomonę iš pradžių buvo neteisinga”.
Savo ruožtu JAV futbolo federacija nu-
sprendė apskritai panaikinti draudi mą

sportininkams klupėti per himną. 
Pirmasis šią praktiką norint pa-

 naikinti rasinę nelygybę dar 2016 me-
tais išbandė NFL žvaigždė Colin Kae-
pernick. Visgi tai iššaukė neigia mą
Prezidento D. Trump reakciją.

Daugiau JAV futbolo nebežiūrėsiu,
– rašė Trump. – Panašu, kad to kia pa-
čia kryptimi eina ir NFL, tačiau tai
įvyks man nebežiūrint šio sporto.”
JAV futbolas draudimą atsiklaupti įtei-
sino 2016 m., kuomet C. Kaepernick pė-
domis pasekė šalies moterų futbolo
rinktinės žvaigždė Megan Rapinoe.
Visgi dabar tiek MLS, tiek NFL lygos
prisideda prie kovos prieš rasinę ne-
lygybę.

New� Yorko� „Knicks”� puolėjas� Ig�nas
Brazdeikis�trokšta�kitais�metais�apsivilkti
Lietuvos�rinktinės�marški�nėlius,�tačiau
jį� vis� dar� stabdo� pilie�tybės.� Lietuvos
paso� siekiantis� krepši�ninkas� pateikė
šalies� institucijoms�reikalingus�doku-
mentus,�bet�jo�pra�šymą�nagrinėti�atsi-
sakyta.

Šiuo metu I. Brazdeikis negali su-
 tvarkyti vieno formalumo – įro-
dy ti, jog nėra teistas. Nors 21-erių

atletas Kanadoje gavo teistumo (ne-
teistumo) pažymą, Lietuvoje ji priim-
ta nebuvo – iš sportininko buvo parei-
kalauta pirštų atspaudų. Dėl korona-
viruso pandemijos dabar pateikti jų ne-
pa vyks. Kai bus galima, Ignas padarys
tai pačią pirmą dieną.

Lietuvos krepšinio federacijos
(LKF) generalinis sekretorius Min-
 daugas Špokas teigė, kad I. Braz dei kis
dėl noro žaisti Lietuvos rinktinėje per-
nai netgi atsisakė galimybės ginti Ka-
nados garbę pasaulio čempionate. M.
Špokas padėkojo šį klausimą iš spręsti
suinteresuotai prezidentūrai.

„Svarbiausia, kad jis (Ignas – Red.)

nekeičia nuomonės ir tvirtai nori Lie-
tuvos pilietybės, – kalbėjo LKF sekre-
torius, pridūręs, jog Ka nadoje užaugęs
I. Brazdeikis Lietu vos rinktinėje gali
būti laikomas natūralizuotu krepši-
ninku. – Skam bėtų juokingai: juk gi-
męs Kaune, ne savo valia išvažiavęs iš
Lietuvos. Keista jo situacija: Kanadoje
visiems jis yra lietuvis, Lietuvoje – ka-
nadietis”.

Pats I. Brazdeikis save laiko lie tu-
viu. Visa krepšininko šeima nekantriai
laukia, kada pilietybės klausimas bus
išspręstas, o pats Ignas svajoja apie ga-
limybę ginti Lietuvos garbę į 2021-uo-
sius nukeltose Tokijo olimpinėse žai-
dynėse.

Debiutinis sezonas stipriausioje
pasaulio krepšinio lygoje I. Brazdei kiui
jau baigėsi – „Knicks” nepateko tarp 22
stipriausių komandų, kurios dėl ko-
ronaviruso pandemijos sustabdytą se-
zoną liepos pabaigoje atnaujins Or-
lande. New Yorko klubas su 21 pergale
ir 45 pralaimėjimais Rytuose užėmė 12-
ąją vietą.

NBA pirmenybėse lietuvis ant par-
keto išbėgo 9 kartus bei vidutiniškai
rinko po 1,9 taško.

„Labas�rytas”,�„viskas�gerai”,�„truputį”
–�tokius�lietuviškus�žodžius�vartojo�Vil-
niaus�„Žalgirio”�legionie�rius�Donovan
Slijngard.�Penkerius�metus�Lietuvoje�gy-
venantis� ir� rungtyniaujantis� futboli-
ninkas�iš�Nyder�landų�su�nerimu�stebi,
kas�vyksta�pa�saulyje,�tačiau�tikina�–�Lie-
tuvoje�dėl�odos�spalvos�nėra�pastebė-
jęs�jokių�neigiamų�reakcijų.

Jungtinėse Valstijose kilo masi-
 niai protestai po to, kai policijos
pa reigūnas areštuodamas uždu-

sino juodaodį George Floyd. Ameri-
kiečiai, o vėliau ir Europos miestų gy-
ventojai išėjo į gatves kovodami už ly-
gybę, piką pasiekė „Black lives matter”
judėjimas. „Taip, matau, kas ten vyks-
ta. Žinoma, tai nėra gerai... Skaudu ma-
tyti, kas vyksta pasaulyje”, – sakė D.
Slijngard. Tačiau žalgirietis džiaugia-
si, kad nei anksčiau, nei per tuos pen-
kerius metus Lietuvoje jam ne teko su-
sidurti su rasizmu. Nors nerimo prieš
keliantis į Rytų Europos šalį jis jautė.
„Prieš atvykstant aš nebijojau, bet ir
nežinojau, ko tikėtis. Štai Rusijoje ra-
sizmo problema futbole gana opi, aš
maniau, kad Lietuvoje gali būti pana-
šiai. Nežinojau, ko ti kėtis, bet jau nuo
pat pradžių pamačiau, kad taip nėra. Ir
tikrai nejaučiau absoliučiai nieko ra-
sistiško per visus tuos metus”, – kalbėjo
ilgametis „Žalgirio” žaidėjas.

Per penkerius metus Lietuvoje
keitėsi daug futbolininkų, tačiau ir iš
kitų žaidėjų D. Slijngard negatyvių
pasakojimų nėra girdėjęs. „Vienin te lis
dalykas, kuris kartais nutinka, tai kai
maži vaikai pažiūri ilgiau į mane. Bet
aš suprantu, jiems tai yra nauja, jie gal-
būt net ir nėra matę tamsia odžio vai-
kino. Kartais jie rodo pirštu tėvams ir
sako: „Žiūrėk! Žiūrėk!” Bet žinote, aš
neturiu dėl to jokių problemų. Nieka-
da negirdėjau, kad saky tų kažką blogo,
kaip ‘juodas’ ar pa našiai. Niekada”, –
pasakojo 32-jų futbolininkas.

Vien šį sezoną Europos futbole
netrūko rasizmo skandalų, ypač šio
sporto tradicijomis garsėjančiose Ita-
 lijoje ar Anglijoje. Jau ne vienas fut-
bolininkas Senajame žemyne yra pa li-
kęs aikštę dėl iš tribūnų skriejančių
įžeidinėjimų.

„Aš niekada nesu buvęs tokioje si-
tuacijoje savo gyvenime. Aš nežinau,
kaip aš jausčiausi ar kaip reaguo čiau.
Man visi žmonės yra vienodi. Žinau,

I.�Brazdeikis�svajoja�apie�galimybę�ginti�Lietuvos�garbę�į�2021-uosius�nukeltose�Tokijo�olim-
pinėse�žaidynėse.

Lietuvoje� rungtyniaujantis� D.� Slijngard
džiaugėsi,�kad�jam�neteko�susidurti�su�ra-
sizmu.

D. Trump ruošiasi nebežiūrėti 
NFL ir MLS rungtynių

Washingtono�„Redskins”�komanda�įsi-
kūrė�1932�m.�ir�beveik�tiek�laiko�žaidė
šiuo�pavadinimu.�Bet�dabar�Washingtono
merė�nori,�kad�klubas�persivadintų.

Amerikietiškojo futbolo koman-
da jau parodė savo paramą
„Black Lives Matter” judėji-

mui. Nepaisant paramos, nepaisant
to, kad komandoje daug įvairių rasių
žaidėjų, JAV politikai mano, kad to ne-
pakanka. „Ar norite stoti už lygias
teises? Jei taip, tai persivadinkit. ‘Reds-
kin’ isto riškai buvo vartojama at-
akuojančia maniera prieš vietos žmo-
nes. Aš pati tokia esu ir niekaip ne-
pripratau prie šio išsireiškimo”, – rašė

New Yorko politikė Alexandria Ocasio-
Cortez. Ji sulaukė daug pritarimo,
tarp jų ir iš Washingtono merės Muriel
Bowser. „Manau, kad atėjo laikas su-
tvarkyti tai, kas žeidžia daugumą. Tai
mėgstama komanda, jos istorija yra
didi, bet komanda nusipelno pavadi-
nimo, ku ris atspindėtų mūsų jaus-
mus”, – sakė M. Bowser.

Yra ir kitokių nuomonių. „Red -
skins” žaidėjas Mark Moseley tvirtino,
kad didžiuojasi klubo pavadini mu.
„Prieš kelerius metus mes bu vome su-
sitikę su keliais indėnų atstovais šalyje.
Jie nebuvo nusivylę šiuo pavadinimu
ir sakė, kad yra dideli ‘Redskins’ sir-
galiai”, – pasakojo M. Moseley.

Legendinis klubas verčiamas keisti pavadinimą

Žalgiriečiui skaudu dėl JAV, 
bet džiugu dėl LietuvosApie Tokiją svajojančiam 

I. Brazdeikiui pilietybės teks palaukti

kad taip galvoja ne visi. Ta čiau aš ra-
mus, man tinka visi žmo nės. Lietuvoje
gyvenu penkerius me tus, pripratau
prie gyvenimo čia. Taip pat ir klube, nuo
pat pradžių niekada neturėjau proble-
mų nei su kitais žaidėjais, nei su klubo
darbuotojais”, – džiaugėsi D. Slijngard. 

Įprastai legionieriai Lietuvoje ne-
užsibūna, retas kuris A lygos klube pra-
leidžia daugiau nei keletą sezonų, bet
D. Slijngard jau tapo vienu „Žal girio”
senbuvių. „Viskas, – į klausi mą, kas
taip patinka Lietuvoje, atsa kė žalgi-
rietis. – Pradedant žmonėmis, baigiant
sąlygomis ir panašiai. O kai turi tai,
kas tau tinka, kam kažką keisti? Pra-
džioje mes tapome čempio nais, laimė-
jome taurę, Supertaurę. Jei mėgaujie-
si žaisdamas čia, kam tai keisti?”

D. Slijngard šeima Vilniuje kartu
negyvena, tad futbolininkas gan dažnai
sėda į lėktuvą ir traukia į Ams terdamą
bent kelioms dienoms. Tie sa, šiemet si-
tuacija dėl koronaviruso pandemijos
buvo kitokia – be šeimos jam teko pra-
leisti net penkis mėnesius. Tai, kaip
pripažįsta pats, buvo itin sunkus laikas. 

Per penkerius metus D. Slijngard
sako gan neblogai pramokęs lietuvių
kalbos. „Truputį, truputį, – lietuviš kai
savo galimybes susikalbėti įvertino
‘Žalgirio’ gynėjas. – Niekada ne lankiau
pamokų, tačiau nuolat gir džiu kal-
bančius komandos draugus. Žinoma,
kalba nėra lengva, bet su prantu gana
daug. Beje, aš suprantu daugiau, nei
žmonės galvoja. Kartais jie nežino,
kad suprantu, o aš žinau, apie ką jie
kalba”, – juokėsi futbo lininkas.
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Birželio�18�d.�Prezidentas�Gitanas�Nausėda�Seime�per-
skaitė�pirmąjį�savo�metinį�pranešimą.�Prezidento�pa-
reigas�jis�pradėjo�eiti�pernai�liepos�12�d.�Rinkimų�kam-
panijoje�G.�Nausėda�dalyvavo�su�Gerovės�valstybės
programa,�pabrėždamas�socialinės�atskirties�maži-
nimą�ir�didesnę�pagarbą�politikoje.�

Pusvalandžio pirmoji Prezidento Gitano Nausė-
dos metinė kalba trukme ir dažniausiai karto-
tais žodžiais – Lietuva, valstybė, darbas – buvo

panaši į pirmąjį Dalios Grybauskaitės pranešimą Sei-
me, tačiau stilistiškai labiau priminė Valdo Adam-
kaus vadovavimą.

Politinė kultūra – dugne

Prezidentas nepagailėjo kritikos Lietuvos poli-
tikos kultūrai, kurioje, pasak jo, nuolat reikia pri-
minti, kad „civilizuotoje visuomenėje yra ieškoma
interesų balanso”.  „Pirmuosius savo kadencijos
metus skyriau tam, kad Lietuvoje būtų daugiau pa-
garbos, pasitikėjimo, teisingumo, atsakomybės ir so-
lidarumo. Gerbdamas kitaip manantįjį gali pasiek-
ti kur kas daugiau nei jį žemindamas. Ši tiesa galioja
tarpasmeniniuose santykiuose, tačiau ji lygiai taip
pat neginčijama ir valstybės kūrimo procese”, – tei-
gė jis. 

Kreipdamasis į Seimą Prezidentas priminė,
kad politikai turi tarnauti visuomenei, tačiau at-
kreipė dėmesį, jog asmeniniai ir grupiniai interesai
vis dar vyrauja beveik visose srityse. Šalies vadovas
paaiškino, kad dėl minėtų priežasčių vetavo įstaty-
mo pataisas, numatančias žemesnę patekimo į par-
lamentą kartelę, nes „žaidimo taisyklių keitimas li-
kus mažiau nei metams iki rinkimų yra ne demok-
ratijos stiprinimas, o sąlygų sau pasigerinimas”.

„Atleidau ir teikiau atleisti teisėjus, pažemi-
nusius teisėjo vardą, bet pretendavusius į privile-
gijas. Vetavau bandymą perkelti krizės naštą ant var-
totojų pečių ir valstybės siekį reguliuoti kainas. Ne-
sutikau, kad valstybinius kelius valdančios valsty-
bės įmonės sprendimai būtų grindžiami politiniais
motyvais, o ne profesionaliu situacijos šiame sek-
toriuje vertinimu”, – tikino Prezidentas. 

Kritikos sulaukė ir įsisenėjusių problemų ig-
noravimas, taip pat – aukšto rango pareigūnų atsa-
komybės kartelės nuleidimas. „Gėdinga, kad aukš-
to rango valdžios pareigūnų politinės atsakomybės
kartelę nuleidome iki visiško dugno. Atseit, visi
veiksmai, kurie nebaudžiami sodinimu už grotų, yra
teisingi ir teisėti. Niekaip nesugebame išspręsti
įsisenėjusių problemų, nes žiūrime ne į tai, kas yra
siūloma, o į tą, kuris siūlo”, – teigė šalies vadovas. 

Asmeniniai interesai – svarbiausi

Prezidentas atkreipė dėmesį į tai, kad grupių in-
teresai apsaugoti savo pajamas sutrukdė žengti di-
desnius žingsnius gerovės valstybės link. „2019 m.
gruodį patvirtintas šių metų biudžetas buvo labiau
orientuotas į socialinės atskirties mažinimą ir ati-
tiko fiskalinės drausmės reikalavimus. Jame įtvir-
tintas mažiausias pensijas gaunančių asmenų pa-
jamų augimas ir spartesnis pensijų indeksavimas.
Jį vertinau kaip pirmąjį žingsnį kryptingai mažinant
socialinę atskirtį Lietuvoje. Tačiau siauras grupinis
interesas apsaugoti savo asmenines pajamas ir mo-
kestines lengvatas sutrukdė plačiau žengti gerovės
valstybės link”, – sakė G. Nausėda. 

Prezidento teigimu, Lietuva nepajudės iš vietos,
jei toliau bus vadovaujamasi „pono ir baudžiauninko
santykiais”. „Šiandien mes esame atsakingi už tai,
ar turėsime tolygiai augančią Lietuvą. Kiekvieną mė-
nesį vykstu dirbti į kitą šalies regioną, tačiau visur
girdžiu pasikartojančias problemas: regionų politi-
ka neveikia, dialogas su centrine valdžia silpnas,
centrinės valdžios nepasitikėjimas savivalda aukš-
tas. Mes nepajudėsime iš vietos, jei toliau vadovau-
simės pono ir baudžiauninko santykiais. Mūsų siū-
lomuose įstatymų projektuose atveriamos galimybės
savivaldos institucijoms savarankiškai spręsti dėl tai-
komų viešųjų pirkimų organizavimo bei korupcijos
prevencijos priemonių”, – kalbėjo G. Nausėda.

„Tarnauti, o ne valdyti, galvojant, kad valdžia iš-
mano geriau, o turintys galią sprendžia už visus li-
kusius. Baigę kadenciją politikai valstybę turi palikti
stipresnę nei tuomet, kai prisiėmė piliečių jiems su-

teiktą atsakomybę atstovauti. Civilizuotoje visuo-
menėje yra ieškoma interesų balanso, o ne dominuoja
atskirų, paprastai stipresnių grupių poreikiai. Deja,
šią tiesą reikia nuolat priminti. Asmeniniai ir gru-
piniai interesai prasimuša beveik visose srityse – nuo
kaimo seniūnijos iki Seimo”, – sakė valstybės vado-
vas.

Lietuvos tikslas – gerovės valstybė

Prezidentas Gitanas Nausėda sakė, kad Lietuvos
tikslas turi būti teisinga, žalia, inovatyvi gerovės vals-
tybė, o ją kuriant reikia didesnės pagarbos, dialogo
ir tarpusavio pasitikėjimo. „Tris dešimtmečius
mūsų visų svarbiausias tikslas buvo grįžti ten, iš kur
buvome per prievartą išplėšti, – į Vakarų pasaulį po-
litine, kultūrine ir ekonomine to žodžio prasme. Tris
dešimtmečius siekėme įtvirtinti šalies tarptautinį
saugumą, kad skaudi praeities istorija niekada ne-
pasikartotų, – teigė G. Nausėda. – ...Šis valstybės kū-
rimo ir tobulinimo darbas neturi pabaigos. Tačiau
šiandien greta jo mes iškėlėme kitą didįjį Lietuvos
tikslą – teisinga, žalia, inovatyvi gerovės valstybė”.

Pasak Prezidento, gerovės valstybė prasideda
„nuo pagarbos, tarpusavio pasitikėjimo, atsakomy-
bės už bendrą interesą ir pagalbos vienas kitam”.

Astravo bėda

„Pripažinkime – Astravo atominė elektrinė yra
ir mūsų dvylika metų trunkanti klaida. Atsakomy-
bės permetimas finišuojantiems šios estafetės daly-
viams nepadės komandai”, – teigė G. Nausėda.

Prezidentas vardijo, kad pastaruoju metu priimti
sprendimai blokuoti nesaugios elektros energijos pa-
tekimą į Lietuvą iš trečiųjų šalių, o Europos Vadovų
Tarybos išvadose įtvirtintas reikalavimas užtikrin-
ti aukščiausius tarptautinius aplinkosaugos ir sau-
gumo standartus. G. Nausėdos teigimu, užuot užsi-
ėmus kaltinimais šalies viduje, politikai turėtų su-
telkti jėgas ieškodami paramos užsienyje. „Lietuva
kėlė ir kels nesaugiai statomos elektrinės Astrave
problemas tarptautinei bendruomenei, reikalauda-
ma imtis atsakomybės ir veiksmų. Juk akivaizdu, kad
šis atominis monstras kelia grėsmę ne tik Baltaru-
sijos kaimynams, bet ir visam regionui. Tačiau
mūsų vietinės reikšmės memorandumai ir laiškai
vienas kitam čia nepadės”, – sakė Prezidentas.

„Sutelkime jėgas ir drauge kalbėkimės su už-
sienio valstybių vadovais ir tarptautinėmis organi-
zacijomis, nes užsidarymas savo kieme ir piktas
skiauterės kratymas pasirodė esąs visiškai nere-
zultatyvus”, – teigė jis.

Lietuvos vyriausybė dar 2016 m. pradžioje pa-
ragino kaimynines šalis ir Europos Komisiją sutar-
ti, kad elektra iš Astravo nepateks į Europos Sąjun-
gos rinką, tačiau rezultatai kol kas riboti, šiuo metu
derybos tarp Baltijos šalių tęsiasi.

Užsienio politika

G. Nausėda savo kalboje sakė, kad per pasta-
ruosius metus Lietuva atnaujino dialogą su Balta-
rusija, tačiau tai darė neperžengdama raudonų linijų
branduolinės energetikos ir žmogaus teisių klausi-

mais. „Baltarusijos suverenitetas yra ir Lietuvos na-
cionalinio saugumo interesas”, – sakė jis. 

Kalbėdamas apie santykius su Rusija G. Nausė-
da teigė, kad juose „vis dar yra neįveikiamų kliūčių,
maža to, jų net padaugėjo”. „Kalbu apie Kremliaus
pastangas užmauti tragišką daugeliui tautų XX a. vi-
durio istoriją ant valdžios interesų kurpalio, paversti
istoriją klusnia politikos tarnaite. Lietuva su tuo nie-
kada nesutiks – pernelyg brangiai mums tai kaina-
vo”, – sakė jis.

Komentarai ir nuomonės

Dalia Grybauskaitė. „Sveikinu Prezidentą su pir-
muoju metiniu pranešimu, pirmieji metai visada yra
sunkesni, ir šie pasitaikė ypatingai komplikuoti, su
pandemija ir ekonomine situacija, bet manau, kad
Prezidentas pirmuosius metus atlaikė. ...Tiesiog
norėčiau jam palinkėti stiprybės, nes puikiai žinau,
koks tai darbas, ir kaip kolegė Prezidentė linkiu jam
viso ko geriausio.”

Valdas Adamkus. „Manau, kad Prezidentas išreiškė
savo pasiekimus ir savo viltis, nepasakyčiau, kad jis
turėjo daug ką kalbėti apie kažkokius nusivylimus.
...Jo rankose atsakomybė, jam suteiktas tautos pa-
sitikėjimas ir vienintelis linkėjimas – laikytis savo
principų ir nenuvilti tautos.”    

Vytautas Landsbergis: „Labiausiai laukiau, nes tai
pagrindinė Lietuvos problema ir gyvybinė problema,
– tai yra Astravo grėsmė pačiai mūsų egzistencijai.
...Mažoka buvo apie tai kalbama. ...Manau, kad mes
galime daryti daugiau ir reikia daryti šiandien.
...Jau keletą kartų mes galvodavome, kad blogiau būti
negali, o vėliau pasirodydavo, kad gali būti dar blo-
giau. Dėl to dugno... Aš norėčiau tikėti, kad jau pa-
siektas dugnas ir prasidės kilimas aukštyn, bet bus
tikrai didelių pastangų, kad liktume dugne.” 

Politologas Ramūnas Vilpišauskas sako, kad meti-
niame pranešime Prezidentas G. Nausėda logiškai su-
dėliojo temas, bet iš jo negalima susidaryti aiškesnio
vaizdo apie paties Prezidento veikimą, siekiant iš-
sikeltų tikslų. 

Ekonomistas Žygimantas Mauricas pasigedo daugiau
dėmesio ekonominėms problemoms ir procesams.
Anot jo, kritika Vyriausybės darbui dėl lėto ekono-
mikos gelbėjimo plano įgyvendinimo buvo minima-
li, iškeliant pasiekimus valdant sveikatos krizę.

Politologas, filosofas Kęstutis Girnius: „Prezidentas
yra kritikuojamas, kad nėra suteikęs konkretes-
nio turinio Gerovės valstybės idėjai, bet ir šįkart kal-
bėjo labai aptakiai, kad ji prasideda nuo ekonominių,
socialinių rodiklių ir neįmanoma be pasitikėjimo ir
teisingumo. Viskas tiesa, bet konkretumo trūko.
...Manau, kad kalba vis dėlto yra silpnoka ir iš dalies
dėl to, kad iš jo reikalaujama parodyti kažkokios ly-
derystės, nors man nelabai aišku, kas ta lyderystė yra.
Tai skatinanti kalba, kuri gal labiau tiktų gimnazi-
jos baigimo proga, kad jūsų Lietuva bus įdomi ir
gera.”

Parengė Vitalius Zaikauskas

G. Nausėda: Politinės atsakomybės kartelę nuleidome iki visiško dugno

P. Paleckio/Fotobankas nuotr.

Dalia Grybauskaitė ir Valdas Adamkus. P. Paleckio/Fotobankas nuotr.



Mieli Jaunimo centro nariai, rėmėjai ir draugai,
Jaunimo centrui (JC) reikalinga visų mūsų pagalba – sugedo šildymo katilas, ku-

rio jau negalima pataisyti. Šildymo katilas buvo naudojamas daug metų – nuo pat cent-
ro pastatymo  ir po kelių kapitalinių bei smulkesnių remontų, nustojo veikti. Visi su-
prantame, kad nešildomas Jaunimo centras negalės tęsti savo veiklos. 

JC taryba ieško įvairiausių būdų  gauti pajamų centro išlaikymui ir naujo šildymo
katilo pakeitimui. Sutelkus pastangas norime, kad, pasibaigus COVID-19 pandemijai, visi
ir vėl galėtume sugrįžti į tėviškę – Čikagos lietuvių JC.

Todėl kreipiamės į Jus PRAŠYDAMI – padėkite šiandien Jaunimo centrui, 
kad jis vėl galėtų mums visiems kurti gražius prisiminimus.

Per pastarąsias savaites atsiliepė daug geradarių, skyrusių aukas JC naujam šildy-
mo katilui.

Daugiau nei 5 000 dol.: Kriaučiūnų šeima.
Iki 4 999 dol.: Patricia Nelia Paulauskas, Enata Skrupskelis
Iki 999 dol.: Birutė Bulota, Inga Auškalnienė, Aldona Šmulkštys
Iki 499 dol.: Jurgis/Viligailė Lendraitis, Stepas Stankovičius, Irena/Sabina Ančerys,

Julius/Regina Matonis, Martynas/Dalia Trakis, Juozas/Daila Liubinskas, Ingrid Naudžius,
Alvydas Pakarklis, Jonas/Ona Daugirdas, Saulius Ploplys, Valentine L Krumplis, Rimas Čer-
nius, Julie Žukauskas, Viktorija Šileika, Joana Klimčiauskaitė, Vaida Šleinienė, Maria Fis-
her, Linda Gehrt, Gint V. Butėnas, Raminta Sinkus, Linas Sidrys, Vytautas Miselis, Jurgis
Paliulionis, Stasė Bacevičius, Leonas/Dalia Sulas, Gediminas Pranskevičius, Vytau-
tas/Aldona Čepėnas, Artūras/Violeta Bareika, Vytas/Dalia Januškis, Danguolė Kviklys, John
R. Dainauskas, Nemira Šumskienė

Iki 99 dol.: Nijolė Izokaitis, Birutė Lintakas, Aldona Buntinas, Joseph P. Kalvaitis, Jur-
gis Birutis, Aniceta Giedraitis, Dalia Šaulys, Alfreda Daubaris, Marytė Černius, Virginia J
Mačiulis, Nora Alonso, Nijolė Pupienė, Zenonas/Milda Vieraitis, V./T. Urbaitis, Janina Bo-
binas, Narimantas/Janina Udrys, Giedrius Stankevičius, Roma Bikulčius, Janina Miknai-
tis, Kristina Petraitienė, Marija Neniškis, Danguolė Bartkus, Irena Kriaučiūnienė, Jo-
nas/Regina Variakojis, Elena Jasaitienė, Aurimas Bikulčius, Marie Vanagas Jakubec, Kęs-
tutis/Rūta Sidabras, Kristina Vaičikonis, Gina Cabal, Asta Skripkauskaitė, Algirdas/Raminta
Marchertas, Ramunė Kubilius, Birutė Podienė, Ramunė Račkauskas, Vidmantas Raišys,
George Augius, Elena Ablingytė, Mindaugas/Aldona Bielskus, Mindaugas Prackaila, Rima
Kunevičiūtė, Jūratė Raulinaitis, Regina Juškaitis, Theresa Strolia, Ray Rimkus, Gediminas
Damašius, Robert/Gailė Vitas, Richard Louis Chiapetta, Kęstutis/Birutė Tautvydas, Aud-
ronė Sidaugienė, Marytė Vizgirdienė, Irena Dirda

Visas�projektas�kainuos�210,000�dol.�Norint�jį�pradėti,�reikia�surinkti�80�000�dol.
Šiuo�metu�esame�surinkę�20,000�dol.!�Gera�pradžia�–�pusė�darbo!

Visos surinktos lėšos bus skirtos šildymo sistemos atnaujinimui. Aukos gali būti nu-
rašomos nuo mokesčių. Federal�Tax�I.D.�No.36-4113792

Kas, jei ne mes?!
Čekius rašyti Lithuanian Center, Inc. ir siųsti:

Chicago Lithuanian Center – Jaunimo centras,  
5620 S. Claremont Ave., Chicago, IL 60636 

Attn: Katilas
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,,Draugo” sudoku nr. 155
išsprendė ir mums atsa kymus at siun tė:

Jonė�Linkienė,�Lisle,�IL
Nuoširdžiai dėkojame sprendėjams. 

Jūsų sprendimų atsakymų lauksime paštu: 
,,Draugas”, 4545 W. 63rd St., Chi cago, IL 60629–5589

arba el. paštu – skelbimai@draugas.org ir faksu: 773-585-8284. 

,,Surašymo” nr. 109 atsakymas
Pažymėtuose langeliuose: KRIAUKLĖS...

Kryžiažodį išsprendė:
Joseph�J.�Rakstis,�Orland�Park,�IL
Mindaugas�Urban,�Chicago,�IL

,Nuoširdžiai dėkojame sprendėjams. 
Jūsų sprendimų atsakymų lauksime paštu: 

,,Draugas”, 4545 W. 63rd St., Chi cago, IL 60629–5589
arba el. paštu – redakcija@draugas.org ir faksu: 773-585-8284. 

KEPYKLA IR DELIKATESAI
6216�W.�Archer�Ave.,�Chicago,�IL�60638

Tel. 773-581-8500
• Lietuviška duona ir raguoliai
• Vestuviniai ir įvairūs tortai
• Siunčiame mūsų produktus UPS
• Atidaryta 7 dienas per savaitę
• Aplankykite mūsų svetainę – www.racinebakery.com

Gimiau 1999 m. Utenoje. Šiuo metu studijuoju
Vilniaus dizaino kolegijoje. 2014 m. Utenos
muzikos mokykloje bai giau fortepijono klasę.
Nuo vaikystės kuriu karpinius, skutinėju mar-
gučius ir kuriu medžio bei lino raižinius. Anks-
čiau lipdžiau keramikos darbus, surengiau ke-
lias keramikos personalines parodas. Aktyviai da-
lyvauju įvairiuose konkursuose, dalinuosi savo
žiniomis, vedu mokymus.

Adelės Bružėnaitė

Antanas Rašymas,
JC tarybos pirmininkas
Vida Rupšienė,
Čikagos lituanistinės mokyklos direktorė
Viktorija Černičenko,
Čiurlionio galerijos pirmininkė

Jonas Platakis, National Lithuanian American Hall
of Fame steigėjas ir pirmininkas
Tėvas Vaidas Lukoševičius SJ, Tėvų jėzuitų atstovas

Rima Žiūraitienė, JAV lietuvių jaunimo sąjungos
pirmininkė
Dr. Vytas Saulis, Baltijos jėzuitų plėtros 
projekto tarybos pirmininkas
Dr. Robertas Vitas, Lituanistikos tyrimo centro 
tarybos pirmininkas
Kristina Lapienytė, Lituanistikos tyrimo centro pir-
mininkė
Lilija Gelažis, Čikagos lietuvių skautų vedėja

Paaukojusiems 250 dol. ir daugiau,  do-

vanosime Adelės Bražėnaitės Jaunimo

centrui sukurtą lino raižinį.

Daugiau informacijos tel. 708-369-8324

,,Draugo” prenumeratoriai gali skaityti ,,Draugą”
internete be jokio papildomo mokesčio.

Pageidaujantys turėtų parašyti 
apie tai administracijai: 

administracija@draugas.org
ir gauti ,,log in” bei slaptažodį. 

Skaitykite ,,Draugą” greičiau! 
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auSŲ, noSieS, gerklĖS ligoS 

PETRAS V. KISIELIuS, mD, fACS
INKSTŲ, PūSLėS, PROSTATOS 

GYDYMAS BEI CHIRURGIJA
Center for Health

1200 S. York, Elmhurst, IL 60126
Tel. 331-221-9004

Chirurgai

ViDauS ligoS 

akiŲ ligoS

ARAS ŽLIOBA, mD
AKIŲ LIGOS – CHIRURGIJA
219 N. Hammes Avenue

Joliet, IL 60435
Tel. 815-741-3220

GEDAS�M.�GRINIS,�MD
Inkstų,pūslės ir prostatos gydymas bei chirurgija

MercyHealth Hospital and 
Medical Center - Walworth

N2950 State Road 67  Lake Geneva, WI 53147
262-245-0535

LInAS SIDRYS, mD
AKIŲ�LIGOS–ChIRURGIJA–AKINIAI

2701 W 69 th St., Chicago, IL
5706 W 111th St., Chicago Ridge, IL
Tel.�708-636-6622

DR. ELIgIJuS LELIS
Akių�ligos�ir�chirurgija

1192 Walter St, Lemont, IL 60439
963 N. 129th Infantry Dr. #110

Joliet, IL 60435
Tel. 815-723-1854

StuBuro ir SkauSMo ligoS 

SuREnDER LAL, mD
Specialybė�-�vidaus�ligos

7722 S. Kedzie Ave.
Chicago, IL 60652

Tel.�773-434-2123
Valandos susitarus

JOnAS V. PRunSKIS, mD
TERRI DALLAS-PRunSKIS, mD

ir partneriai Illinois Pain Institute
Nugaros, sprando, galvos, sąnarių, 

sužeidimų darbovietėje bei kitų vietų
skausmo diagnozės ir gydymo specialistai.

Elmhurst: 630-748-3300
Elgin: 847-289-8822

mcHenry: 815-363-9595
Barrington: 847-852-2000
Libertyville: 847-984-2500 
www.illinoispain.com

DantŲ gyDytojai

DR. JOVITA KERELIS
DANTŲ GYDYTOJA

9525 S. 79 th Ave., Hickory Hills, IL

Tel. 708-598-8101

DR. LInA POŠKuS
Dantų gydytoja

11739 Southwest Hwy, 
Palos Hts, IL 60463

9201 Broadway Ave., Brookfield
Tel. 708-387-2020

DR. RAmunĖ mACIJAuSKAS
Dantų gydytoja

9356 S. Roberts Road
Hickory Hills, IL

Tel. 708-598-2131
Valandos susitarus

DR. DALIA JODWALIS
Dantų�gydytoja

15543 W. 127th St.
Suite 101, Lemont, IL
Tel. 630-243-1010

Valandos susitarus

DR. DAIVA BIDVA
Dantų�gydytoja

950 York rd. #110
Hinsdale, IL 60521

Tel. 708-485-2828

DR. SImOnA ŽILIŪTĖ
Dantų gydytoja

perėmė dr. Petreikytės kabinetą. 
Laukiami ir seni, ir nauji pacientai.

9055 S. Roberts Road, 
Hickory Hills, IL

Tel. 708-598-4055
Valandos susitarus

DR. gAILĖ V. ČERnIAuSKAS
DANTŲ�GYDYTOJA

Amerikos ,,TOP DENTIST” 2009 M.
318 W. Touhy Avenue 
Park Ridge, IL 60068
Tel. 847-692-2303

www.parkridgesmiles.com

PILnA DAnTŲ PRIEŽIŪRA:
• implantai
• tiltai, karūnos, protezai
• vaikų dantų gydymas
• šaknies kanalų valymas
• chirurgija
• parodontozės specialistas kabinete
• kosmetinės procedūros — ,,veneers”, 
balinimas • TMJ/TMD gydymas

www.vytistours.com
info@vytistours.com

4024 235th St., Douglaston, NY 11363

Bronė Barakauskienė
Tel fax: 708-403-5717
mamabar3@aol.com

Rita Penčylienė
Tel fax: 708-923-0280
pencylar@comcast.net

ATSTOVYBĖ ČIKAGOJE

Siūlome�pigiausius�skrydžius�visomis�oro�linijomis
iš�Čikagos�ir�kitų�Amerikos�miestų�į

LIETUVĄ

1-800-778-9847

Teiraukitės mūsų 2020 m. brošiūros. Ją galite patys išsispausdinti adresu:
www.vytistours.com

Specialios�turistinės�kelionės�į�Baltijos�kraštus�2020�m.
Dėl informacijos skambinkite Ritai Penčylienei

Kainas sužinoti ir užsisakyti vietas galite 
www.vytistours.com

Siūlome informaciją apie specialias nuolaidas
Atsiųskite savo el. pašto adresą

Specialios turistinės kelionės į Baltijos kraštus
Dėl informacijos skambinkite Ritai Penčylienei

Darius Bliznikas MD SC
Ear, Nose and Throat • Allergy

708-586-2212
www.palosent.com

7110 West 127th st. Ste 210
Palos Heights IL 60463

SKELBIMAMS
Pasiteirauti tel. 773-585-9500
skelbimai@draugas.org

Lombard, IL based Property Manage-
ment company is seeking immediate
hire for a full time maintenance technician
at an Office Building in Lombard, IL. Job
duty requires previous maintenance ex-
perience, basic electrical and plumbing
knowledge is a plus.  Schedule is 40 hours
plus 7.5 hours of weekly overtime.  Pay is
$15-18 per hour plus full medical benefits.
Overtime pays time and a half.  Must speak
conversant English. Interested parties
should call Charley at (630) 691-1122
ext. 1”. 

SIŪLO DARBĄ

PERKA

REAL ESTATE

BRAngIAI PERKu 
GINTARO�DIRBINIUS

IR�GINTARO�GRYNUOLIUS.
tel. 708-603-5494

PARDAVIMAS�IR�TAISYMAS
MIGLINAS TV

GE/RCA�ATSTOVYBĖ
2346�W.�69th Street
Tel. 773-776-1486

PASLAugOS

Chicago and 
surrounding areas
Bus: 773-767-2400
Cell:�312-805-4851
Fax:�773-767-9886
E-mail:�ausra.padalino@gmail.com

Aušra Kriščiūnaitė Padalino
Managing�Broker/savininkė

Kalbame lietuviškai, ispaniškai, angliškai

Patirtis – daugiau nei
35-eri metai



13DRAUGAS 2020 BIRŽELIO 20 D., ŠEŠTADIENIS

https://www.compassinsure.com/



14 2020 BIRŽELIO 20 D., ŠEŠTADIENIS DRAUGAS

  

 

  
  

  

        
 

 

       

           
 

     

   

 

  

    

 

   

 

 
 

 

 
 
 

 
 

 

Per 2020 m. surašymą bus suskaičiuoti visi JAV 
gyventojai. Dalyvaukite gyventojų surašyme jau šiandien, 
kad nurodytumėte, kur ateinančius dešimt metų galėtų 
keliauti kasmet skiriami milijardai dolerių, skirti ligoninėms, 
skubios pagalbos tarnyboms ir švietimui. Dalyvaukite 
gyventojų surašyme internetu arba paštu. Daugiau 
sužinosite svetainėje 2020census.gov/lt.

2020CENSUS.GOV/lt 
Apmokėjo JAV gyventojų surašymo biuras.

Užpildykite 
2020 m. 
surašymo 
formą 
šiandien.
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d r a u g a s . o r g / m i r t i e s

11028 S. Southwest Hwy. Palos Hills, Illinois

(708) 974-4410 www.palosgaidasfh.com

„Geriausios laidojimo paslaugos”
suteikė

Žymenį

PETKuS & SOn
funERAL DIRECTORS 

SUMMIT,�7300 W. ARCHER AVE. 

CICERO, 5940 W. 35 ST.

LEmOnT, 12401 S. ARCHER AVE. (& DERBY RD.) 
NATIONWIDE TOLL FREE (nemokamas) 

Tel. 1-800-994-7600
www.petkusfuneralhomes.com

A † A
PRANĖ ŠLUTIENĖ 

VILIMAITĖ
Mirė  š. m. birželio 16 d., sulaukusi 92 metų.
Gimė 1928 m. birželio 6 d. Chicago, IL
Gyveno Oak Lawn, IL, anksčiau Marquette Parke ir Brighton

Parke. 
Nuliūdę liko: sūnus Martynas Gramontas, anūkė Julia Gra -

montaitė ir anūkas Andrew Gramontas.
Velionė buvo a. a. Broniaus Gramonto ir a. a. Anatolijaus Šlu -

to žmona.
Pranė Šlutienė buvo mecenatė, du dešimtmečius darbavosi

„Lithuanian Mercy Lift” (LML) organizacijoje. 1998-aisiais LR pre-
zidento Valdo Adamkaus  buvo apdovanota Didžiojo Lietuvos ku-
nigaikš čio Gedimino 1-ojo laipsnio medaliu.

Velionė bus pašarvota šeštadienį, birželio 20 d., nuo 9 val. r. iki
11 val. r. Petkus Lemont laidojimo namuose, 12401 S. Archer, Le -
 mont, IL. Religinės apeigos prasidės 11 val. ryto Petkus Le mont
lai dojimo namuose. Po religinių apeigų velionė bus palai do  ta  Šv.
Ka zimiero lietuvių kapinėse. 

Nuoširdžiai kviečiame gimines, draugus ir pažįstamus daly-
vauti šiose laidotuvėse. 

Nuliūdusi šeima 

Laidot. direkt. – Donald M. Petkus, tel. 800-994-7600
www.petkusfuneralhomes.com

A † A
AURELIJUS PRAPUOLENIS

Mirė 2020 m. birželio 15 d. sulaukęs 91 metų.
Gimė 1929 m. sausio 23 d. Kybartuose, Lietuvoje, Jono ir Jad -

vy gos (Česaitytės) šeimoje.
Nuliūdę liko: žmona Vida, Aurelijaus sesuo Aldona, broliai

Jur   gis ir Marijus.
1944 m. šeima pasitraukė iš Lietuvos į Austriją, iš ten 1949 m.

atvyko į Ameriką. Apsigyveno Cicero, Illinois.
Aurelijus  buvo  labai aktyvus tenisininkas, baidarininkas,

al p i nistas ir labai mėgo fotografuoti gamtą. Paskutiniais savo
gy ve nimo metais giedojo Šv. Antano parapijos chore.

Laidotuvės privačios.
Prašome prisiminti velionį savo maldose.

Liūdintys artimieji

Su liūdesiu pranešame, kad birželio 18 dieną, eidamas 96-uo sius
metus, mirė 

A † A
STANLEY BALZEKAS, Jr.

Jis buvo JAV lietuvių visuomenės veikėjas, verslininkas, Ant -
rojo pasaulinio karo veteranas, Balzeko lietuvių kultūros muzie-
 jaus įkūrėjas ir prezidentas, LR garbės konsulas Palm Beach, FL,
Lietuvos bajorų karališkosios sąjungos narys, garbės bajoras.

Gimė 1924 m. spalio 8 dieną Čikagoje Stanley ir Emily Balzekas
šeimoje.

1951 m. baigė De Paulo universitetą Čikagoje. 1948 m. tapo ben-
drovės „Balzekas Motor Sales”, įkurtos 1919 m., prezidentu. 1966 m.
birželio 22 d. Čikagoje įkūrė Balzeko lietuvių kultūros muziejų.  Nuo
1980 m. buvo Amerikos pramonės rūmų narys. 1981 m. tapo Ameri-
kos lietuvių tarybos prezidiumo nariu ir išrinktas viceprezidentu.
Nuo 1989 m. – reklamos ir ryšių su visuomene agentūros „Archer
International” vadovas. 

Stanley Balzekas, Jr. JAV pareigūnus konsultuodavo tautinių kul-
tūrų ir jų tarpusavio santykių klausimais. 1993 m.  jis įsteigė Čika-
gos ir Vilniaus susigiminiavusių miestų komitetą ir jam vadovavo
ilgus metus. Nuo 2000 m.  paskirtas LR garbės konsulu Floridoje (Palm
Beach).

Dirbdamas Lietuvai ir skleisdamas apie ją žinią, jis bendradar-
 biavo su įtakingomis JAV organizacijomis – Library of  Congress, The
National Endovement for the Arts and Humanities, Baltic Freedom
organizacijomis, buvo Chicago Public Library tarybos narys.

Už kultūrinių ir diplomatinių bei ekonominių ryšių tarp Lietu-
vos ir JAV plėtojimą, už vadovavimą  lietuvių kultūros muziejui, už
lietuvių kultūros ir istorijos puoselėjimą, įamžinimą ir pristatymą
JAV, už nenuilstamą darbą stiprinant Lietuvos valstybingumą ir pa-
laikant lietuvių tautinę savimonę išeivijoje įvertintas:

garbingiausiu Illinois valstijos apdovanojimu The Lincoln Aca-
 demy of  Illinois ordinu, JAV lenkų genealogijos draugijos garbės me-
daliu, National Society Daughters of  the American Revolution gar-
bės medaliu, Lietuvos didžiojo kunigaikščio Gedimino ordino 3-ojo
laipsnio medaliu,  Lietuvos didžiojo kunigaikščio Gedimino ordi-
no Komandoro kryžiumi, Žygimanto Augusto medaliu, Lietuvos dip-
lomatijos žvaigžde, Ordino ,,Už nuopelnus Lietuvai” Komandoro di-
džiuoju kryžiumi, garbės ženklu ,,Už pasaulio lietuvių nuopelnus Lie-
tuvai” aukščiausiu LR Kultūros ministerijos apdovanojimu – garbės
ženklu „Nešk savo šviesą ir tikėk”.

Stanley Balzekas buvo sukūręs šeimą su Irene Radvilaite, jie už-
augino tris vaikus: Stanley III, Robert, Carole, sulaukė šešių vaikaičių.

Nuliūdę liko: sūnūs Stanley, III su žmona Sigita, Robert su žmo-
na Daiva, dukra Carole ir vaikaičiai Irena, Stanley Vasaris IV, Matt-
hew, Margaret, Lukas ir Eva.

Apie laidotuves bus pranešta vėliau.

Ateina naktis
Saulė jau nuslinko

Nuo kalnų,
Nuo miškų,
Nuo laukų.

Saldžių sapnų! – Užmiki.
– Diev’s yr’ čia!

Buvusiam Lietuvių skautų sąjungos Vyriausiajam
skau  tininkui broliui 

A † A
GEDIMINUI DEVEIKIUI

užbaigus žemišką kelionę, reiškiame nuoširdžiausią už-
uojautą jo žmonai IRMAI, sūnui HENRIKUI su žmo na
KRISTIN; dukrai TERESAI MROZ; anūkams PAUL
MROZ su šeima ir THOMAS MROZ, seserims JANINAI
MIKNAITIENEI ir VIDAI MALEIŠKIENEI, brolienei ZI-
TAI  DEVEIKIENEI ir visiems artimiesiems. Liūdime
kartu su Jumis. Ilsėkis ramybėje, mielas bro li.

Aušros Vartų/Kernavės tuntas
Lituanicos tuntas

Nerijos tuntas
Čikagos Skautų Vietininkija
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Namams pirkti paskolos 
duodamos mažais mėnesiniais 

įmokėjimais ir prieinamais nuošimčiais.
Kreipkitės į 

mutual federal Bank, 
2212 West Cermak Road. 

Tel. (773) 847-7747

COVID-19: Birželio 19 d., 11 val. 30 min.
Užsikrėtusių Išgijusių Mirusių

Pasaulyje 8,646,642   4,571,362 458,010

JAV 2,276,937 931,499 120,897   

Lietuvoje 1,792 1,462 76

Advokatas
VYTENIS LIETUVNINKAS

4536 W. 63 St., Chicago, IL 60629
(Skersai�gatvę�nuo�„Draugo”)

Tel. 773-284-0100 •  info@midwaylegal.com
Paslaugos: Nekilnojamas turtas • Investiciniai fondai •

Testamentai ir palikimai • Verslo reikalai • Bendri teisės reikalai

NEW FLAVORS AVAILABLE – TRY THEM ALL!

PLAIN, (NO SALT ADDED), CARAWAY, GARLIC & ONION, 

JALEPENO, CHIVE, DILL, BASIL & HERB

HORSERADISH & SMOKED, FETA

Lietuvos vaikų globos būrelis „Saulutė” dėkoja už aukas, skirtas pa  dėti vargingai
gyvenantiems vai kams ir studentams Lietuvoje. Auko jo: Marytė Vizgirdienė – 100
dol.; Da nutė  ir Algimantas Liaugaudai a. a. Jolandos Mockaitienės at mi nimui  – 150
dol. Labai ačiū. „Saulutė” („Sunlight Orphan Aid”), 1133 Amber Drive, Lemont,
Illinois, 60439, tel. 630-852-3204, el. paštas: dntsiliunas@aol.com

The Lithuanian Bakery is a family owned bakery
since the 1960’s and is located in Omaha, Nebraska.  It is

famous for the Napoleonas Torte which was
featured on the QVC T.V. show and is currently available

to be shipped on the QVC website: 

https://www.qvc.com/Lithuanian-Bakery-275-lb-
8%22-Napoleon-Torte.product.M61481.html?sc=
PSCH&qq=mh&TZ=EST 

This Napoleonas torte is Handmade with 8 layers of
pastry dough, vanilla pudding custard and 

Apricot filled center!  It is familiar to Chicago and
available in multiple flavors at the

City Fresh Market, 3201 West Devon Avenue,
Chicago, Illinois 60659 (773-681-8600).

Birželio 14 d. Švč. M. Marijos Gimimo bažnyčioje buvo atnaujintos viešos Mišios
(kol kas iki 50 žmonių).

Šeštadienį, birželio 20 d., 4 val. p. p. vyks Mišios anglų k.; sekmadienį, birželio
21 d., 9:30 val. r. – anglų k., o 11 val. r. – lietuvių k. 

Registracija – per parapijos internetinį puslapį:
chicagonativitybmv.org arba tel. 773-776-4600. 

Birželio mėn. bus tik vienerios lietuviškos sekmadienio Mišios – 11 val. r.
Nuo liepos 5 d. bažnyčia pradės dirbti įprasta tvarka.

; ; ;

Šį sekmadienį, birželio 21 d., vyks ir šv. Mišios Pal. J. Matulaičio misijoje
Lemonte. Jų pradžia – 10 val. r. Daugiau informacijos tel. 630-257-5613.

Draugo fondo aukos 
pandemijos metu

Su 2,000 dol.:
Donatas Januta, Oakland, CA, gar-

bės narys,  iš viso 46,300 dol.

Su 500 dol.:
Dr. Jonas ir dr. Ona Daugirdai,

Hinsdale, IL, garbės nariai,  iš viso
5,750 dol.

Su 200 dol.:
M. Karaška, Fredericksburg, VA,

garbės narys,  iš viso 2,300 dol.

Su 150–100 dol.:
Gediminas Indreika, Chicago, IL,

garbės narys, iš viso 1,675 dol.
Stasys ir Dalia Strasius, Ann Ar-

bor, MI, garbės nariai,  iš viso 4,400 dol.
Dr. Nijolė Bražėnas, Sparkill, NY,

garbės narė,  iš viso 2,100 dol.
Regina Idzelis, Sugar Grove, IL, iš

viso 450 dol.

Su 75–50 dol.:
Rimas ir Pranutė Domanskiai,

Western Springs, IL, garbės nariai,  iš
viso 1,000 dol.

Juozas ir Danutė Doveiniai, Clin-
ton Twp. MI, garbės nariai,  iš viso
5,200 dol.

Nijolė Nausėdienė, Homer Glen, IL,
iš viso 900 dol.

Rimvydas ir Nijolė Blinstrubai,
Roselle, IL,  iš viso 150 dol.

Su 25 dol.:
Algimantas Totilas, Omaha, NE, iš

viso 115 dol. 

DRAUGO  FONDAS
4545 W. 63rd St., Chicago, IL 60629 

tel: 773-585-9500
www.draugofondas.org

Birželis gamtoje ir mūsų gyvenime

Įsisiūbavo vasarėlė su gražiausiais žiedais. Dienos ilgos ir malonios. Kartais
mus aplanko lietutis, kuris yra labai laukiamas gyvoje gamtoje. Lietaus ypač
laukia žiedai. Šis pavasaris nėra toks malonus, nes dauguma, ypač vyresnieji,

gyvename „uždaryti” namuose. Sustojo lietuviška veikla, kurios pasigendame,
bet gyvenimas vis tiek vyksta. Ir ,,Draugas” tebeleidžiamas, jis nuolat prane-
ša skaitytojams apie mūsų lietuvišką veiklą, jaunimo darbą bei mokslą. Kur dar
rasite tokį greitą, iliustruotą nuotraukomis įvykių aprašymą, jei ne ,,Draugo”
laikraštyje? Malonu jame skaityti ir bendradarbių aprašymus apie gyvenimą
Lietuvoje. Tai leidžia prisiminti ir geriau pažinti mūsų paliktą tėvynę.

Ne paslaptis, kad jaunesnė lietuvių karta mažai skaito spaudą, mažai kas
prenumeruoja ,,Draugą” ar jo internetinę versiją. Bet kaip lietuvis gali gyventi
Amerikoje be lietuviško laikraščio? Ar internete rasime žinių apie lietuviškas
mokyklas, apie mūsų labdaros organizacijas, kurios remia Lietuvos reikalus?

Laikraštis ,,Draugas” per 110 metų mus, lietuvius, jungė ir informavo. Ir da-
bar, per pastaruosius kelis mėnesius, kuomet gyvenimas visame pasaulyje su-
stingo, ,,Draugas” reguliariai lanko ištikimuosius prenumeratorius. Ačiū Die-
vui, kad redaktorių ir kitų darbuotojų nepalietė koronavirusas. 

Turime džiaugtis visų ilgų metų katalikiška spauda. Amerikoje lietuviška
spauda yra išlaikoma mūsų pačių, ir tai yra mūsų tautinės gyvybės požymis.
,,Draugo” leidėjai dėkingi tiems skaitytojams, kurie pirmiausiai skiria pinigų
laikraščiui, o po to – buitiniams reikalams. 

Visiems linkime sveikatos.
Ačiū, kad prenumeruojate ir remiate ,,Draugą” ir neleidžiate užgesti šiam

lietuviškam švyturiui išeivijoje. 

Visiems aukotojams Draugo fondo taryba nuoširdžiai 
dėkoja už aukas ir linki saugių vasaros dienų. 


